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Rozpoczęły się wakacje. 
Dla wielu z nas będzie 
to czas zasłużonego 

wypoczynku i wytchnienia. 
Czas poświęcony rodzinie 
i  pasjom. Wykorzystaj-
my go dobrze. Całoroczna, 
codzienna gonitwa może 
sprawić, że człowiek przy-
tłoczony nawałem spraw 
zapomina o tym, co w życiu 
jest naprawdę ważne. Mam 
nadzieję, że w  długie letnie 
wieczory znajdą Państwo, 
czas, by zajrzeć do nowe-
go wydania Informatora 
Gołdapskiego. Poruszamy 
w nim wiele ważnych tema-
tów związanych z rozwojem 
Gminy Gołdap.  Oto niektó-
re z nich.

Trzecia strona została po-
święcona w całości kwestiom 
związanym z  planami Wo-
jewódzkiego Zarządu Dróg 
dotyczącymi modernizacji 

drogi wojewódzkiej 651. Jest 
to temat ważny. Warto po-
znać cały kontekst tej wielo-
wymiarowej sprawy. Gmina 
Gołdap wciąż poszukuje roz-
wiązania, które pogodzi in-
teresy mieszkańców, kierow-
ców, przedsiębiorców i władz 
wojewódzkich. Niełatwo je 
znaleźć, ale rozmowy trwają. 

Na stronie czwartej opi-
sujemy wymierne korzyści, 
jakie czerpiemy z  posiada-
nia statusu miejscowości 
uzdrowiskowej. Na stronie 
piątej relacja z  regionalnej 
konferencji „Kolej na EGO”. 
Walka o  przywrócenie po-
łączenia kolejowego może 
być długa i  trudna, ale nie 
składamy broni. Stawka, 
którą jest rozwój gospodar-
czy Olecka, Kowali Oleckich 
i Gołdapi jest zbyt wysoka. 

Na kolejnych stronach 
opisujemy duże  inwestycje 

realizowane przy wsparciu 
środków z  Regionalnego 
Programu Operacyjnego 
i  wpływ jaki już niedłu-
go wywierać będą na życie 
Gołdapian. Pozyskiwanie 
dofinasowania nie może 
być celem samym w  sobie. 
Najważniejsze jest dobro 
mieszkańców. 

Stronę dziesiątą i jedenastą 
poświęciliśmy szkołom. Naj-
lepsi uczniowie, a także ich 
nauczyciele i rodzice zasłu-
żyli na wyróżnienie i gratu-
lacje. Wszystkim rozpoczy-
nającym wakacje życzymy 
wspaniałego i bezpiecznego 
wypoczynku. Opisujemy 
również kolejne ważne in-
westycje w  edukację. Dzię-
ki nim zwiększamy szansę 
na wszechstronny rozwój 
najmłodszych. 

Następne strony to relacje 
z  tego co się już wydarzy-

ło i  zaproszenia na kolejne 
imprezy. Na stronie siedem-
nastej relacja z wydarzenia 
„Gołdap Festival. Na zdro-
wie kultura” oraz innych 
działań możliwych dzięki 
dofinasowaniu z  Programu 
Współpracy Transgranicznej 
INTERREG Litwa – Polska.

Na stronach sportowych 
relacja z  ciekawego i  nieła-
twego sezonu drużyny senio-
rów MKS „Rominta” Gołdap 
oraz opis dokonań młodych 
adeptów siatkówki trenują-
cych w UKS „Trójka”. 

Naszym czytelnikom, 
mieszkańcom Gminy Goł-
dap oraz gościom i turystom 
życzymy udanych wakacji. 
Skorzystajcie z zaproszenia 
na imprezy gołdapskiego 
lata. Ich lista jest imponu-
jąca. Każdy znajdzie coś dla 
siebie. Zapraszamy! 

Bartosz Cieśluk

W INFORMATORZE

W  czerwcu, na wniosek 
Burmistrza Gołdapi Tomasza 
Luto, Rada Miejska uchwali
ła istotną zmianę w  statucie 
uzdrowiska. Na jej podstawie 
obszar gołdapskiej podstrefy 
Suwalskiej Specjalnej Stre
fy Ekonomicznej zostanie 
wyłą czony ze strefy uzdrowi
skowej C. To wynikające z pra
wa ograni czenie stanowiło 
ogromną ba rierę dla rozwoju 
ulokowanych w strefie przed
siębiorstw. Bierność ówczes
nych władz samorządowych 
stanowiła zagrożenie zarówno 
dla rozwoju strefy jak i uzdro
wiska. Dopiero działania 
obecnego burmistrza pozwo
liły na uporządkowanie tych 

wieloletnich zaniedbań.
— Zmianę zapisów sta

tutu uzdrowi ska poprze
dziły długotrwałe nego
cjacje z  przedstawiciela mi 
ministerstwa – mówi Bur
mistrz Gołdapi Tomasz 
Luto. – Cieszę się, że udało 
się nam uporać z tym prob
lemem. Chcę zapewnić, że 
na szym priorytetem jest 
roz wój strefy uzdrowisko
wej i  zachowanie najczyst
szego w  Polsce powietrza. 
Nowoczes ne technologie 
pozwalają ograniczyć ekolo
giczną uciąż liwość produk
cji. Właściwości uzdrowiska 
nie są w żadnym stopniu za
grożone. BC

Burmistrz Gołdapi Tomasz 
Luto oraz Fundacja Ronalda 
McDonalda zapraszają miesz
kańców Gminy Gołdap  na 
badania USG dzieci w wieku 
od 9 miesięcy do 6 lat.

Lekarz za pomocą apara
tu USG dokona u  dziecka 
kompleksowej oceny tar
czycy, węzłów chłonnych, 
narządów jamy brzusznej, 
a  u  chłopców dodatkowo 
moszny. Po zakończeniu 
badań rodzice otrzymają 
wynik z opisem oraz w ra
zie konieczności porady le
karskie co do ewentualnej 
dalszej diagnostyki.

Lekarze będą przyjmować 
w  ambulansie Fundacji, 

który stanie na Targowisku 
Miejskim w Gołdapi 17 i 18 
lipca. Rejestracji można 
dokonać pod numerem tel. 
690 966 670 do 13 lipca. 
Do rejestracji niezbędne 
będą: imię, nazwisko i PE
SEL dziecka oraz imię, na
zwisko oraz numer telefonu 
rodzica/opiekuna. Udział 
w badaniach bez rejestracji 
nie będzie możliwy. Liczba 
miejsc jest ograniczona. 

Równocześnie, w dniach 17 
i 18 lipca br. zostanie prze
prowadzona akcja „Dzień 
Dawcy Szpiku z  Fundacją 
Ronalda McDonalda”. Za
chęcamy do udziału. 

M.T.

Zmiany w strefie NIE nowotworom 

Cyfryzacja usług urzędu
Burmistrz Gołdapi Tomasz 

Luto wręczył sołtysom lap
topy, które będą narzędziem 
w  poprawie elektronicznej 
komunikacji z  Urzędem 
Miejskim. Podobny sprzęt 
otrzymali również radni. 
Jest to kolejny etap rea
lizacji projektu mającego 
na celu cyfryzację usług 
w gołdapskim samorządzie. 
Została już przygotowana 
aplikacja eSOŁTYS, któ
rej zadaniem jest uspraw
nienie obiegu informacji, 
przypominanie o  ważnych 
i  wiążących terminach, 
szybsze przekazywanie ko
munikatów. Na specjalne 
konta sołtysów trafiać będą 
najważniejsze wiadomości 
dotyczące funkcjonowania 
gminy, w szczególności ob
szarów wiejskich. Radni 
będą mogli posługiwać się 
platformą cyfrową eRADA. 

Sprzęt nie został przekazany 
na własność, po zakończo
nej kadencji sprzęt wróci do 
UM i  następnie otrzymają 
go kolejni radni i  sołtysi. 
W ostatnim tygodniu czerw
ca sołtysi i  radni odbyli 
szkolenie, w którego trakcie 
zaprezentowano możliwości 
uruchomionych w  ramach 
projektu platform cyfro
wych. Intensywne szkolenia 
przechodzą również pracow
nicy Urzędu Miejskiego.

Sprzęt został zakupio
ny w  ramach wdrażanego 
w  Gminie Gołdap projektu 
pt. „Cyfrowe usługi w zakre
sie udostępnienia informacji 
publicznej Urzędu Miejskiego 
w Gołdapi”. Jego wartość to 
ponad 2,5 miliona z złotych, 
z  czego prawie 2,2 miliona 
złotych stanowią środki ze
wnętrzne.

BC

W negocjacjach ważną rolę pełniła Senator Małgorzata Kopiczko
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Mieszkańcy, przy poparciu samorządu gminnego, walczą o zmianę planowanego przebiegu drogi wojewódzkiej nr 651  
na odcinku miejskim. Argumentują to przewidywanym przez nich wzrostem ilości tirów przejeżdżających przez miasto,  
a w konsekwencji spadkiem jakości powietrza i zagrożeniem dla rozwoju usług sanatoryjnych. Zarząd Dróg Wojewódzkich  
w Olsztynie odpiera te argumenty.

W połowie kwietnia w Urzę
dzie Miejskim w  Gołdapi 
odbyło się zainicjowane 
przez mieszkańców spotka
nie konsultacyjne związane 
z  planowaną modernizacją 
drogi wojewódzkiej nr 651, 
biegnącej z  Gołdapi przez 
Dubeninki i  Rutkę Tartak 
do Szypliszek. Wzięło w nim 
udział kilkudziesięciu miesz
kańców oraz przedstawiciele 
władz samorządowych. Bur
mistrz Gołdapi Tomasz Luto 
zapewnił, że popiera rzetel
nie umotywowane postulaty 
mieszkańców, jednak decy
zje związane z  przebiegiem 
drogi zapadają w  Olsztynie. 
Są one w dużej mierze ogra
niczone przygotowanymi już 
dokumentami i zawartą przez 
Zarząd Dróg Wojewódzkich 
w Olsztynie umową o dofinan
sowanie inwestycji środkami 
Unii Europejskiej.

Część mieszkańców Gminy 
Gołdap nie zgadza się z pro
pozycją przebiegu trasy for
sowaną przez Zarząd Dróg 
Wojewódzkich w  Olsztynie. 
Ich zdaniem wzrost ruchu 
samochodowego na ulicach: 
Gumbińskiej, Zatorowej, 1go 
Maja i Kolejowej będzie gene
rował poważne problemy i za
grozi uzdrowiskowemu statu
sowi Gołdapi. Sprawą starali 
się zainteresować goszczące
go w maju w Gołdapi Rzecz
nika Praw Obywatelskich dr 
Adama Bondara prosząc go  
o  zbadanie prawidłowości prze
prowadzonych konsultacji.

— Zarząd Dróg Wojewódz
kich i Urząd Marszałkowski 
nie powinni być głusi na głos 
mieszkańców — mówił w  po
łowie maja Burmistrz Goł
dapi Tomasz Luto. — Osoby 
najbardziej zainteresowane 
zmianą stanowiska tych in
stytucji spotkały się w Urzę
dzie Miejskim, by analizować 
mapy, wypracować wspólne 
stanowisko i  zebrać argu
menty. Powstały alternatywne 
propozycje przebiegu drogi. 
Jednakże rozmowy podjęte 
z samorządem województwa 
nie przynoszą oczekiwa
nych efektów.

RUCH NA DW 651 
NIE WZROŚNIE?  
W  połowie czerwca gościł 

w Gołdapi dyrektor Zarządu 
Dróg Wojewódzkich w Olszty

nie Waldemar Królikowski. 
Podczas spotkania z  przed
stawicielami mieszkańców 
starał się przekonać do swojej 
propozycji przebiegu moder
nizacji drogi i do rezygnacji ze 
starań o wybudowanie „połu
dniowej obwodnicy Gołdapi”. 
Mógłby to być krótki odcinek 
łączący drogę krajową nr 65 
w okolicy Jabramowa z drogą 
wojewódzką nr 651 w  oko
licy Botkun. Koszt budowy 
„łącznika” o długości 2,5 km 
w  standardzie drogi woje
wódzkiej wahałby się w gra
nicach  od 10 do 15 milionów. 

— Wiem, że nie to Pań
stwo chcą usłyszeć, ale żaden 
łącznik w najbliższych latach 
nie powstanie — wyjaśniał  
W. Królikowski. — Na pewno 
nie sfinansuje go Zarząd Dróg 
Wojewódzkich w  Olsztynie. 
Nie ma on ekonomicznego 
i praktycznego uzasadnienia. 
W  naszej opinii uciążliwość 
ruchu samochodów o dużym 
tonażu na wyremontowanej 
DW 651 nie wzrośnie. Przede 
wszystkim droga ta zostanie 
zmodernizowana jedynie na 
odcinku do granicy naszego 
województwa. Nasz biało

stocki odpowiednik nie jest 
zainteresowany jej remon
tem. Dla nich jest to droga 
o charakterze lokalnym, tury
stycznym. Na terenie Gołdapi 
nie ma natężenia ruchu, które 
byłoby argumentem dla pod
jęcia jakichkolwiek prac. Na 
zmianę planów modernizacji 
nie ma już czasu. Jest to pro
jekt unijny i obowiązują nas 
bardzo ścisłe uregulowania. 
Wszelkie zmiany mogłyby 
zagrozić realizacji inwestycji 
o  wartości co najmniej 100 
milionów złotych.

Na podlaskim odcinku DW 

651 dopuszczalny tonaż ogra
niczono, by wyeliminować 
z ruchu samochody ciężarowe. 
Dzięki planowanym pracom 
na pewno wzrośnie jakość 
nawierzchni, a jezdnia zosta
nie poszerzona. Nie zniweluje 
się bardzo stromych i  krętych 
odcinków w okolicach miej
scowości Błąkały. Trasa może 
jest i będzie najkrótszą drogą 
łączącą Gołdap z przejściami 
granicznymi, ale na pewno 
nie będzie to trasa optymal
na. Tiry, szczególnie  zimą, 
będą narażone na poważne 
niebezpieczeństwo utknięcia.

POLICZCIE KASĘ,
POLICZCIE TERMINY...
Mieszkańcy Gminy uczest

niczący w spotkaniu odpierali 
te argumenty. Ich zdaniem 
ruch samochodów ciężaro
wych obecnie nie występuje, 
ale przebudowa wiaduktu 
w Botkunach zmieni tę sytua
cję diametralnie. Narzekali, że 
konsultacje poprzedzające za
twierdzenie projektu DW 651 
zostały przeprowadzone z po
mięciem osób zainteresowa
nych i w konsekwencji droga 
zostanie wytyczona przez ich 
ogrody i posesje. Temperatura 
dyskusji wzrastała. „Policzcie 
kasę” — prosili mieszkańcy 
przekonując, że wariant DW 
651 omijający Gołdap będzie 
tańszy. „Policzcie terminy… 
Stracimy pieniądze.” — ripo
stował dyrektor Zarządu Dróg 
Wojewódzkich. „Skrzywdzicie 
ludzi”  odpowiadali mieszań
cy jednocześnie zapowiadając 
protesty i blokowanie budowy.

Burmistrz Gołdapi Tomasz 
Luto wysunął kompromisową 
propozycję, która jako jedyna 
została ciepło przyjęta zarów
no przed ZDW jak i  miesz
kańców.

— Rozumiem, że dla in
westycji unijnej terminy są 
nieubłagane — zapewnił 
Burmistrz Gołdapi Tomasz 
Luto. — Gmina spróbuje 
stworzyć na czas dokumen
tację proponowanego przez 
mieszkańców łącznika drogi 
wojewódzkiej 651 z drogą kra
jową 65. Jeśli zdążymy, wierzę 
że pan dyrektor zgodzi się na 
wprowadzenie zmian do rea
lizowanego projektu moder
nizacji. Jeśli nie zdążymy to 
sporządzone plany i opraco
wania przydadzą się nam by 

sięgnąć po środki zewnętrz
ne np. z Programu Polska — 
Rosja. W najbliższych dniach 
skontaktujemy się ze specja
listami i jeśli jest jakakolwiek 
szansa, by zdążyć, uruchomi
my odpowiednie procedury.

GMINA GOŁDAP
SZUKA KOMPROMISU
— Potrzebny jest czas na 

wykonanie badań, dokona
nie uzgodnień, opracowanie 
koncepcji i  dokumentacji 
technicznej — wyjaśniał za
stępca Burmistrza Gołdapi 
Jacek Morzy. — Niezbędne są 
między innymi projek ty tech
niczne ze zmienionym prze
biegiem drogi wojewódz kiej 
nie przez miasto, lecz jako 
łącznik między drogą krajo
wą 65 w okolicy wsi Jabramo
wo z drogą wojewódzką 651 
w okolicy wsi Botkuny  od
cinek około 2,5 km. Projek
ty te muszą mieć niezbędne 
pozwolenia. W skład opraco
wania miałoby też wchodzić 
uzyskanie decyzji środowi
skowej, w  tym opracowanie 
oceny oddziaływania na 
śro dowisko, dotyczące nie 
tylko wyżej wymienionego 
odcinka drogi, ale wraz z od
cinkiem od skrzyżowania tej 
drogi z  dro gą wojewódzką 
651 w okolicy Botkun, aż do 
granicy woje wództwa  po
nad 40 km. Taki jest warunek 
Zarządu Dróg Wojewódzkich 
w Olsztynie. Tylko do marca 
2019 roku możliwe są nego
cjacje ZDW z Instytucją Za
rządzającą na temat ewen
tualnej zmiany przebiegu 
trasy. Do tego po trzebny jest 
jednak komplet wyżej wy
mienionych doku mentów. 
Po spotkaniu z  dy rektorem 
ZDW w Olsztynie, Waldema
rem Królikowskim, zrobiłem 
rozeznanie wśród kilkuna
stu firm projektowych. Na 
wykonanie niezbędnych do
kumentów potrzeba od 1,5 
roku do 2 lat. 

Droga wojewódzka 651 na 
dzień dzisiejszy prowadzi 
przez miasto. Jej szlak wie
dzie od obwodnicy ulicą Woj
ska Polskiego, następnie ulicą 
Królewiecką, zachodnią częś
cią Placu Zwycięstwa, ulica
mi: Paderewskiego i Suwalską 
do ronda przy ulicy Bocznej 
i ulicą Suwalską.

BC 

Plany modernizacji gołdapskiego 
odcinka DW 651 kością niezgody

Temperatura dyskusji podczas spotkania była wysoka

Dyrektor ZDW w Olsztynie starał się przekonać mieszkańców do swojej propozycji
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Co czwarta złotówka wraca do budżetu gminy

Gmina Gołdap dofinansuje przebudowę ulic powiatowych 

Sukcesywnie wzrasta kwota 
przekazywana co roku 
społecznościom wiejskim 
w ramach funduszu sołeckie-
go. W 2010 roku, gdy po raz 
pierwszy go wprowadzono,  
31 gołdapskich sołectw dyspo-
nowało kwotą prawie 250 tys. 
złotych. W roku 2018 fundusz 
sołecki Gminy Gołdap jest 
ponad dwukrotnie  
większy i wynosi już 
536 838,95 złotych. 

Fundusz sołecki ma dwie 
znaczące zalety. Przede 
wszystkim mieszkańcy so
łectw lepiej niż urzędnicy 
i radni potrafią określić naj
bardziej „palące” problemy 
w  swoim otoczeniu. Moż
liwość współdecydowania 
o  wydatkowaniu pieniędzy 

zachęca, by za
interesować się 
sprawami miej
scowości. Zain
teresowanie to 
może się łatwo 
rozszerzyć na 
sprawy całej gmi
ny.  Wybór nawet 
niewielkich inwe
stycji zachęca do 
współdziałania 
przy ich realizacji 
i późniejszej troski  
o uzyskany rezultat. Decyzje 
o wydatkowaniu środków za
padają na zebraniach wiej
skich, w których powinni brać 
udział wszyscy dorośli miesz
kańcy sołectwa. 

Druga z zalet to zwrot czę
ści poniesionych przez Gminę 

wydatków w formie tzw. dota
cji celowej. Za każdą wydat
kowaną w latach 20102013 
złotówkę gmina otrzymywała 
z budżetu państwa 20 gr prze
znaczonych na wydatki na 
terenach wiejskich. W kolej
nych latach procentowa wy

sokość zwrotu wzro
sła. W  2016 roku 
do budżetu gminy 
wróciło aż 30% wy
datków poniesio
nych rok wcześniej 
w  ramach fundu
szu sołeckiego. Od 
chwili wprowadzenia 
funduszu sołeckiego 
Gmina Gołdap wy
datkowała w ramach 
tej procedury 2 963 
830,83 zł. Prawie co 

czwarta złotówka wróciła do 
Gminy. Wysokość zwrotu to 
718 772,45 zł. Pieniądze te 
zostały wydane na rozwój 
infrastruktury na terenach 
wiejskich czyli prace drogo
we, budowę placów zabaw, 
miejsc spotkań itp. BC

W połowie kwietnia na 
wniosek Burmistrza Gołdapi 
Tomasza Luto, Rada Miej-
ska uchwaliła przyznanie 
Powiatowi Gołdapskiemu 
dotacji na modernizację ulic: 
Nadbrzeżnej, Cichej, Zielonej 
i Małej. Łączny koszt zaplano-
wanych inwestycji wyniesie 
ponad 3,2 miliona złotych. 
Wsparcie przyznane przez 
samorząd gminny to ponad 
milion złotych.

Miesiąc później Minister
stwo Finansów oficjalnie 
potwierdziło informację do
tyczącą dofinansowania prze
budowy drogi powiatowej 
 ul. Nadbrzeżnej w Gołdapi 
w kwocie 1,1 miliona złotych. 
Całkowity koszt realizacji in

westycji ma wynieść ponad 
1,9 miliona złotych. Wsparcie 
przyznane przez gminę, czyli 
577 000 zł, stanowić będzie 
30% kosztów inwestycji. 
Oznacza to, że po stronie po
wiatu pozostaje jednie 20%. 
Oszczędności względem pier

wotnego planu zakładającego 
mają pozwolić na moderniza
cję drogi: Piękne Łąki – Nie
drzwica – Gołdap. 

Powiat otrzymał również 
wsparcie z Rządowego Pro
gramu na rzecz Rozwoju 
oraz Konkurencyjności Re

gionów poprzez Wsparcie 
Lokalnej Infrastruktury 
Drogowej na przebudowę 
ulic: Cichej, Zielonej i  Ma
łej. Przyznana dotacja Skar
bu Państwa to ponad milion 
złotych, a  Gminy Gołdap 
prawie 0,5 mln zł.  BC

Dane z  grudnia 2017, a  te 
są wiążące dla wyborów,  
wskazały, że liczba miesz
kańców Gminy Gołdap za
meldowanych na pobyt stały 
spadła poniżej limitu 20 tys. 
W  Urzędzie Miejskim po
wstała propozycja nowego 
podziału gminy na 15 okrę
gów wyborczych. Została 
ona wstępnie uzgodniona 
z  komisarzem wyborczym 
Tomaszem Konopko. Na
stępnie odbyły się konsulta
cje społeczne. W  ich trakcie 
Burmistrz Gołdapi Tomasz 
Luto oraz Sekretarz Anna 
Rawinis spotykali się z miesz
kańcami sołectw oraz miasta. 
Wiele kontrowersji wywołała 
propozycja zmiany proporcji 
radnych wywodzących się 
z  okręgów wiejskich i  miej
skich. Dotychczas mieszkańcy 
miasta wybierali 14 radnych. 
W  najbliższych wyborach 
liczba ta zmniejszy się do 8. 

Mieszkańcy wsi byli z tej pro
pozycji zadowoleni. Niektórzy 
radni i  część mieszkańców 
miasta wprost przeciwnie. 

 Proponowany przez nas 
nowy podział Gminy Gołdap na 
okręgi wyborcze w dużym stop
niu wynika z przepisów prawa – 
tłumaczyła Sekretarz Anna Ra
winis. – Okręgi wyborcze muszą 
pokrywać się z  istniejącym 
podziałem gminy na sołectwa 
i osiedla. Jedynie w jasno okre
ślonych przypadkach można ta
kie jednostki pomocnicze dzielić 
lub łączyć. Na terenie miasta 
taka sytuacja występuje jedynie 
w dwóch przypadkach. Osiedle 
nr 3 zamieszkuje duża liczba 
mieszkańców, dlatego zostanie 
ono podzielone na dwa okręgi 
wyborcze. Natomiast Osiedle 
nr 8, z  jego kilkudziesięcioma 
mieszkańcami, zostanie połą
czone z Osiedlem nr 7. 

W trakcie ostatniego ze spot
kań konsultacyjnych tempe

ratura dyskusji była bardzo 
gorąca. Podnoszono, że nowy 
podział podyktowany jest 
chęcią wpłynięcia na wynik 
nadchodzących wyborów. 
Pojawiła się nawet propozycja 
zniesienia podziału Gołdapi 
na osiedla, co miałoby pozwo
lić na zapewnie większej licz
by mandatów przydzielonych 
do terenu miasta. Z  drugiej 

strony mieszkańcy riposto
wali, że „odchudzenie rady 
wyciszy niepotrzebne spory 
i  pozwoli na oszczędności, 
a podział na osiedla wprowa
dza w przestrzeń miejską ład 
i nie wolno go bezmyślnie bu
rzyć dla doraźnych korzyści”.

Ostatecznie Rada Miejska 
w Gołdapi przyjęła propozy
cję przygotowaną w  Urzędzie 

Miejskim. Nowy podział na 
okręgi wyborcze wiązać się 
będzie również ze zmianą 
lokalizacji części lokali wy
borczych. Ta sprawa budziła 
już mniejsze kontrowersje, 
chociaż wymaga uwagi, bo 
część z nas będzie głosowała 
w  innych niż dotychczas lo
kalach. 

BC

Zmniejszy się liczba radnych  

Opłata uzdrowiskowa 
zasila budżet i pozwala 
modernizować ulice

Posiadany przez Gminę Goł
dap status uzdrowiska nie jest 
kwestią jedynie prestiżową. 
Wiążą się z  nim konkretne 
wpływy finansowe zasilające 
budżet gminy. Z samej opła
ty uzdrowiskowej w  prze
ciągu ostatnich 3 lat gmina 
wzbogaciła się o 1,6 miliona 
złotych. 

Opłatę uzdrowiskową mogą 
pobierać gminy posiadające 
status uzdrowiska lub obszaru 
ochrony uzdrowiskowej. Po
biera się ją od osób fizycznych, 
które przebywają na terenie 
miejscowości uzdrowiskowej 
dłużej niż dobę. Ich pobyt 
musi być związany z  celami 
zdrowotnymi, turystycznymi, 
wypoczynkowymi lub szkole
niowymi. O wysokości opłaty 
decyduje rada gminy. Nie 
może ona przekroczyć prze
widzianego w ustawie limitu, 
który w 2018 wynosi 4,33 zł 
dziennie. Z opłaty zwolnione 
są osoby przebywające w szpi
talach, niewidomi i ich prze
wodnicy, podatnicy podatku 
od nieruchomości z tytułu po
siadania domów letniskowych 
i zorganizowane grupy dzieci 
i młodzieży szkolnej.

Opłata pobierana jest od 
kuracjuszy i  gości hotelo
wych, a  następnie przeka
zywana do Urzędu Gminy. 
Każda złotówka pobrana 
przez inkasentów jest po
dwajana w  związku z  tzw. 
dotacją uzdrowiskową. W jej 
ramach gminy uzdrowiskowe 
otrzymują z budżetu państwa 
kwotę równą pobranej opła
cie uzdrowiskowej. Finalnie, 
do budżetu gminy w związku 
posiadanym statusem uzdro
wiska i  skrupulatnie pobie
raną opłatą, wpływa co roku 
kilkaset tysięcy złotych. 

Środki pochodzące z  do
tacji muszą być przezna
czone na wydatki związane 
z  rozbudową infrastruktury 
uzdrowiskowej. Gmina Goł
dap wydaje te pieniądze na 
ulice i  chodniki, z  których 
korzystają zarówno miesz
kańcy jak i  kuracjusze gmi
ny. W 2016 zmodernizowane 
zostały ulice Plażowa i  To
polowa, w  2017 Ogrodowa 
i  Stanisława Mikołajczyka. 
Na 2018 zaplanowano prze
budowę ulicy Nad Jarem  
i  ulicy Lwowskiej. 

BC

Zmienia się  
podział Gminy 
Gołdap na 
jednomandatowe 
okręgi wyborcze. 
Zmianę 
wymusza prawo. 
Przepisy ustawy 
o samorządzie 
gminnym  
wskazują, że 
w skład rady 
w gminach liczących 
mniej niż 20 tys. 
mieszkańców 
wchodzi  
15 radnych, 
wybieranych 
w okręgach 
jednomandatowych.

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto oraz Sekretarz Anna Rawinis spotykali się z mieszkańcami sołectw oraz miasta
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Rodzice będą wypoczywać przy tężniach, 
a dzieci na placu zabaw
Już wkrótce gołdapskie tężnie 
będą oblegane nie tylko przez 
dorosłych, ale również przez 
najmłodszych. To tu powstaje 
nowoczesny plac zabaw. 

Usytuowany w  doskona
łym miejscu plac zabaw to 
nie jedyna atrakcja, z której 
będziemy wkrótce korzystać 
przy Promenadzie Zdrojowej. 
Przy zejściu na molo „rośnie 
w oczach” pole do gry w mi
nigolfa. Znajdzie się tam 12 
torów do gry o całkowitej po
wierzchni ponad 770 m2. Ku
pione zostaną kije do mini
golfa, piłki, tablice wyników, 
karty wyników, chorągiewki 
do dołków. 

Plac zabaw zostanie podzie
lony na kilka stref. Pierwsza 
z nich, to strefa przeznaczona 
dla najmłodszych odbiorców, 
czyli dzieci w wieku 1  4 lata. 
Będzie to zestaw zabawowy 
w kształcie kutra rybackiego 

z  daszkiem, ławeczką i  zjeż
dżalnią. W  strefie malucha 
znajdą się również kiwaki, 
huśtawka w kształcie „orlego 
gniazda” oraz nietypowa pia
skownica wyposażona w okna 
z liczydłami oraz okno z ladą 
sklepową. 

Piasek pojawi się w  głów
nej roli w  strefie dla dzieci 
w wieku 310 lat. W „fabryce 
piasku” 

będzie m.in. stanowisko 
przeładunkowe, dźwig, koło 
z formami, prasa, taśmociąg, 
przenośnik, koparka oraz 

waga. W tej strefie znajdzie się 
również dodatkowa koparka, 
przystosowana do potrzeb 
dzieci niepełnosprawnych, 
piaskownica ze stolikiem 
do zabawy piaskiem i  wodą.  
Maluchy bawiąc się w piasku 
mogą się nieco zdziwić, kiedy 

podczas zabawy wykopią gło
wę lub ogon prehistorycznego 
raptora, bowiem pod piaskiem 
zostaną zamontowane mode
le skamielin. Bliskość jeziora, 
gdzie powstanie plac zabaw 
to idealne miejsce dla małych 
piratów.  W ogromnym stat

ku pirackim zostanie zamon
towana zjeżdżalnia, maszt, 
pokład dziobowy i  rufowy, 
koło sterowe z balustradami, 
mostek oraz spiralna zjeż
dżalnia. W strefie znajdzie się 
również 30 m kolejka linowa 
z platformą.

Trzecia strefa przeznaczona 
jest dla starszych dzieci i mło
dzieży. W strefie ,,street worko
ut” zamontowana zostanie lina, 
kółka gimnastyczne, drabinka 
pionowa, ławki. Znajdą się tam 
również pola do breakdance. 

Wartość zadania „Budowa 
placu zabaw i  rekreacji dla 
dzieci i młodzieży na Prome
nadzie Zdrojowej nad jezio
rem Gołdap” to 1 672 775,06 
zł. Dofinansowanie Gmina 
Gołdap otrzymała w ramach 
partnerskiego projektu pn.: 
„Parki Przyjaźni 2”, realizo
wanego w ramach Programu 
Współpracy Interreg VA Lit
wa – Polska. 

Działania związane z pomysłem powrotu Gołdapi na kolejową mapę Polski nabierają tempa i przynoszą pierwsze efekty.  
9 maja odbyła się w Gołdapi konferencja poświęcona rozbudowie sieci kolejowej, a w szczególności przywróceniu ruchu  
na trasie Ełk – Olecko – Gołdap – Granica Państwa. W spotkaniu wzięli udział samorządowcy z terenu EGO, partnerskiego 
Gusiewa oraz Marszałek Województwa Warmińsko-Mazurskiego Gustaw Marek Brzezin.

Ostateczna decyzja doty
cząca przebiegu Rail Baltica 
zapadnie w IV kwartale 2018 
roku. Jednak to już prawie 
pewne, że Rail Baltica, czyli 
linia kolejowa będąca ele
mentem transeuropejskiego 
korytarza transportowego, 
łącząca Warszawę, Kowno, 
Rygę, Tallinn i Helsinki prze
biegać będzie przez Ełk i Ole
cko. Jest to ogromna szansa 
na rozwój subregionu EGO, 
a także na przywrócenie połą
czenia kolejowego z Gołdapią. 

 Gołdap potrzebuje kolei, 
by się dalej rozwijać – prze
konywał  Burmistrz Gołdapi 
Tomasz Luto.  Rekordowe 
gołdapskie inwestycje, pręż
nie rozwijająca się strefa eko
nomiczna i  jedyne warmiń
skomazurskie uzdrowisko 
potrzebują kolei. Liczą na to 
nasi mieszkańcy i turyści. To 
ważne argumenty, a wspólny 
głos sprawi, że zostaną usły
szane.

Wtórował mu zastępca 
Burmistrza Olecka Ma
riusz Miłun wskazujący jak 
ogromną wagę dla subregio
nu ma połączenie kolejowe 
oraz możliwość przewozu 
tą drogą powstających na 
terenie produktów. Przed
siębiorcy z  branży drzew

nej, jachtowej i  metalowej 
większość swej produkcji 
eksportują i kolej pozwoli im 
rozwiązać wiele problemów 
natury logistycznej. Super
nowoczesne łodzie jachtowe 
powstające w oleckiej stocz
ni są zbyt duże, by można 

było je sprawnie przewozić 
transportem kołowym. 

Prezydent Ełku, Tomasz 
Andrukiewicz, wskazywał 
na ełckie doświadczenia 
w  staraniach o  zapewnienie 
korzystnego przebiegu dróg 
i linii kolejowych. Namawiał 

zebranych samorządowców 
do wspólnych działań i  nie
zrażania się niepowodzenia
mi oraz odległą perspektywą 
czasową. 

 Mogą się z  nas nawet 
śmiać, że myślimy o  pocią
gach tam, gdzie dziś rosną 

drzewa – zachęcał Prezydent 
Ełku.  Planowanie strate
giczne, wspólne działania, 
skuteczny lobbing dają nam 
szansę powodzenia.

Marszałek Województwa 
WarmińskoMazurskiego Gu
staw Marek Brzezin wspiera 

ideę przywrócenia kolei na 
odcinku Olecko – Gołdap 
i podkreśla fakt, że linia ko
lejowa nr 41 wciąż fizycznie 
istnieje. Nie ma konieczno
ści wykupowania terenów 
i związanych z tym procedur. 
Marszałek zwrócił uwagę na 
ogromny koszt odbudowy 
linii i konieczności wprowa
dzenia odpowiednich zapi
sów w  przyszłej perspekty
wie finansowania środkami 
unijnymi.  Odtworzone po
łączenie mogłoby wzmocnić 
współpracę transgraniczną 
z  Obwodem Kaliningradz
kim. Ten argument podnosi
ła również przedstawicielka 
rosyjskiego Gusiewa Bene
dykta Łuszczyk. Szansę na 
budowę linii kolejowej Ole
cko – Gołdap – Granica Pań
stwa może przynieść nowa 
perspektywa finansowa Unii 
Europejskiej, której podstawy 
będą negocjowane w najbliż
szych latach. Wsparcie dla 
transgranicznych projektów 
kolejowych zapewniających 
bezpieczny transport przy
jazny środowisku natural
nemu oraz wzmacniających 
współpracę gospodarczą jest 
jednym z  priorytetów Unii 
Europejskiej.  

BC

Czy są szanse na kolej w Gołdapi?

Pole golfowe to idealne miejsce na spędzenie wolnego czasu  W tym miejscu wkrótce powstanie nowoczesny plac zabaw

 Tematem rozmów były korzyści płynące z przywrócenia kolei na terenie EGO

1 672 775,06 zł
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Wspólnie z Gusiewem powalczymy o wysoką stawkę
Trwają ostatnie przygotowa-
nia do złożenia wniosków do 
Programu Współpracy Trans-
granicznej Polska-Rosja 2014-
2020. Gmina Gołdap wspólnie 
z rosyjskim Gusiewem opraco-
wała trzy projekty. Pełen suk-
ces wiązałby się pozyskaniem 
19 milionów złotych.  Wkład 
własny wyniósłby mniej niż 
2 miliony złotych. Samorząd 
chce za tę kwotę przeprowa-
dzić modernizację stadionu, 
rozbudowę sieci wodno-kana-
lizacyjnej i przebudowę ulicy 
Partyzantów. 

Program PolskaRosja zo
stał podzielony na 4 priory
tety. Maksymalna wartość 
partnerskiego wniosku nie 
może przekroczyć kwoty 2,5 
miliona euro. Projekty mogą 
mieć charakter infrastruktu
ralny lub społeczny. Okres ich 

realizacji nie może być dłuż
szy niż 24 miesiące. Poziom 
dofinansowania przewidzia
ny w  programie ma sięgać 
do 90%.

W obecnym naborze rozdys
ponowanych zostanie ponad 
41 milionów euro. Aplikować 
mogą samorządy oraz organi
zacje pozarządowe z obwodu 
kaliningradzkiego, wojewódz
twa warmińskomazurskiego 
oraz podlaskiego i  pomor
skiego. Wszystkie projekty 
muszą mieć charakter trans
graniczny, czyli przewidywać 
współdziałanie partnerów 
z Polski i Rosji po obu stronach 
granicy. O  zainteresowaniu 
Programem może świadczyć 
frekwencja na szkoleniach dla 
wnioskodawców. W czterech 
spotkaniach udział wzięło 
350 osób.

 Trzeba otwarcie przyznać, 
że budżet programu jest nie
zbyt wysoki – mówi Jacek 
Morzy, zastępca Burmistrza 
Gołdapi. – Przewiduję bardzo 
dużą konkurencję zwłaszcza, 
że po polskiej stronie dopusz
czono podmioty z  terenu aż 
trzech województw. Wierzę 
jednak w szczególną wartość 
wieloletniej współpracy part
nerskiej Gusiewa i  Gołdapi 
oraz merytoryczną zawartość 
wspólnych wniosków. Nasze 
doświadczenia pokazują, że 
warto się starać. Jedno jest 
pewne. Ten kto nie próbu
je, nie ma żadnej szansy, by 
osiągnąć sukces. 

W ramach pierwszego prio
rytetu  „Współpraca w zakre
sie zachowania i transgranicz
nego rozwoju dziedzictwa”, 
Gołdap i Gusiew zamierzają 

złożyć projekt dotyczący 
modernizacji obiektów spor
towych. Przebudowa goł
dapskiego stadionu miałaby 
kosztować ponad 9 milionów 
złotych. Boisko piłkarskie 
zyskałoby nową, spełniającą 
wysokie standardy krytą try
bunę, system nawadniający 
płytę i  drenaż wód deszczo
wych. Gruntowną przemia
nę przeszłaby część lekkoat
letycznapojawiłaby się nowa 
bieżnia tartanowa, rzutnie 
i skocznie oraz tartanowe boi
sko rozgrzewkowe. Taki stan
dard pozwoliłby organizować 
w Gołdapi międzynarodowe 
mitingi lekkoatletyczne lub 
mistrzostwa Polski juniorów.  

Projekt przygotowany do 
drugiego priorytetu, „Współ
praca na rzecz czystego śro
dowiska naturalnego na 

obszarze transgranicznym”, 
zakłada rozbudowę wodocią
gów po obu stronach granicy. 
Gołdap planuje wykonanie 
sieci wodnokanalizacyjnej 
przy ulicy Pod Piękną Górą, 
przebudowę stacji uzdatnia
nia wody w Pogorzeli oraz bu
dowę wodociągu na odcinku 
Boćwinka – Główka – Jezior
ki – Grabowo, a także  wodo
ciąg do wsi Niedrzwica. Koszt 
tych działań ma wynieść oko
ło 5,5 miliona złotych. 

Do priorytetu trzeciego, 
„Dostępne regiony oraz trwa
ły transgraniczny transport 
i komunikacja”, miasta part
nerskie zamierzają zgłosić 
projekt przebudowy dróg. Po 
stronie rosyjskiej będzie to 
ulica wyjazdowa w kierunku 
przejścia granicznego z  Pol
ską. Gmina Gołdap planuje 
przebudowę całej ulicy Par
tyzantów. Ma to kosztować 
ponad 6 milionów złotych.  

BC

W maju odbyły się dwa ważne wydarzenia związane z rekultywacją jeziora Gołdap. Pierwszym z nich była ponowna aplikacja 
preparatu wiążącego biogeny będące pożywką dla sinic, drugim konferencja podsumowująca ten ważny dla rozwoju 
gołdapskiego uzdrowiska projekt. Najważniejsza wiadomość jest taka, że rekultywacja odniosła oczekiwany skutek!

Na wody jeziora gołdapskie
go w maju ponownie wypły
nęła barka rozprowadzająca 
po jego powierzchni glinkę 
bentonitową. W  sumie wy
korzystano aż trzysta ton 
tego bezpiecznego dla flory 
i  fauny preparatu. Jego za
daniem było wychwycenie 
z  wody nadmiaru fosforu i 
azotu, które odpowiadają za 
rozchwianie naturalnej rów
nowagi akwenu. To te mi
kroorganizmy powodowały 
zmętnienie wody i występo
wanie latem bladozielonych 
wykwitów, mogących narazić 
korzystających z wody na po
ważne poparzenia skóry. 

Wstępne wyniki przedstawił 
odpowiedzialny za naukowy 
nadzór nad procesem prof. 
dr hab. inż. Tomasz Heese 
z Politechniki Koszalińskiej. 
W obecności samorządowców 
i zainteresowanych osób z Pol
ski i Rosji, profesor wygłosił 
wykład poświęcony oczysz
czaniu wód transgranicznego 
jeziora Gołdap. W jego trak
cie przedstawił obejmujące 10 
lat kalendarium gołdapskich 
starań o oczyszczenie jeziora 
obejmujące badania wody, 
spotkania z samorządowcami, 
negocjacje ze stroną rosyjską, 
poszukiwanie dofinansowa
nia i finalnie realizację war
tego ponad 4,1 miliona zło
tych projektu. Uzgodnione ze 

stroną rosyjską rozwiązanie, 
czyli zastosowanie preparatu 
pochodzenia wulkanicznego 
dodatkowo modyfikowanego 
wiążącym fosfor i azot lanta
nem, zastosowano w  Polsce 
po raz pierwszy. Przed wybo
rem tej metody profesor He
ese zapoznał się z wynikami 
rekultywacji przeprowadzo
nej w  okolicach Hamburga 
oraz przeprowadził badania 
porównawcze na terenie Goł
dapi. Wypadły one pomyślnie, 
a metoda, zakładająca inge
rencję jedynie po polskiej 
stronie przebiegającej przez 
gołdapskie jezioro granicy, 
została zaakceptowana przez 
przedstawicieli władz Obwo
du Kaliningradzkiego. Kolej
nym ważnym elementem było 
uporządkowanie gołdapskiej 
gospodarki wodnościekowej. 
Podejmowanie działań rekul
tywacyjnych byłoby bezcelo
we, jeśli miałyby zapewnić 
jedynie krótkotrwałą poprawę 
stanu wód. Prace te samorząd 
musiał wykonać w  oparciu 
o środki własne. 

 Dziś mogę z pełną odpo
wiedzialnością powiedzieć, 
że rekultywacja się udała, 
a wody jeziora Gołdap zosta
ły oczyszczone – zapewniał 
profesor Heese.  Widać to 
gołym okiem. Badania mie
rzące zawartość tlenu w wo
dzie również ten fakt potwier

dzają. Gołdapski samorząd 
przeszedł długą drogę i  te
raz może świętować sukces. 
Trzeba jednak pamiętać, że 
to ludzka niedbałość dopro
wadziła ten akwen na skraj 
załamania. Od dziś trzeba 
o czystość wody dbać. Nawet 
drobne z pozoru śmieci, takie 
jak niedojedzona upuszczo
na przez wędkarza kanapka 
mają wpływ na cały akwen. 
Warto o tym pamiętać. 

Wtórował mu zastępca Bur
mistrza Gołdapi Jacek Morzy. 

 Nasze wieloletnie działania 
odniosły skutek – wyjaśniał 
Jacek Morzy. – Dzięki deter
minacji, naukowemu podej
ściu, wsparciu autorytetów 
oraz pokaźnemu dofinanso
waniu jedyne warmińsko
mazurskie uzdrowisko ma 
jezioro, na jakie zasługuje. 
Mam nadzieję, że Gołdapia
nie wezmą sobie do serca sło

wa pana profesora i będziemy 
o  ten wyjątkowy skarb dbać, 
cieszyć się ochłodą w letnie dni 
i z dumą witać kuracjuszy i tu
rystów odwiedzających naszą 
gminę. Uzdrowisko, turysty
ka to jeden z filarów rozwoju 
gospodarczego naszej gminy. 
Czyste jezioro przełoży się na 
miejsca pracy, zasobność port
feli mieszkańców oraz wyso
kość wpływów podatkowych. 

Dobre warunki do wy

poczynku nad wodą oraz 
walory krajobrazowe to nie 
jedyne plusy rekultywacji. 
Jezioro Gołdap było niegdyś 
cenione przez wędkarzy ze 
względu na piękne okazy 
i  łatwość połowu szczupa
ków, linów, leszczy, węgorzy 
i płoci. Rozrost sinic skutko
wał brakiem tlenu, a to mia
ło negatywny wpływ na całą 
faunę jeziora. Już zimą pro
fesor Heese pytany o wpływ 
rekultywacji na populację 
ryb w  jeziorze zapewniał, 
że przywrócenie naturalnej 
równowagi akwenu zapew
ni gatunkom preferującym 
płytkie wody doskonałe 
warunki do odbudowy po
pulacji.  

Sfinansowany ze środków 
Regionalnego Programu Ope
racyjnego Województwa War
mińskoMazurskiego na lata 
20142020 kosztował prawie 
4,1 miliona złotych. Wkład 
budżetu gminy wyniósł 15%, 
czyli 700 tyś. złotych. Pozy
skane dofinansowanie to po
nad 3,4 miliona złotych – 85 
% kosztów kwalifikowalnych 
projektu. BC

Wieloletnie starania gołdapskiego 
samorządu zakończyły się sukcesem

Aplikacja trzystu ton glinki spełniła swoje zadanie

4 059 320,00 zł
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Duże dofinansowanie 
poprawia jakość życia

INWESTYCJE

Na popularność miasta i jakość życia na jego terenie ogromny 
wpływ ma oferta kulturalna i sportowa, która w naszym 
mieście z roku na rok staje się bogatsza. 

Porównywanie Gołdapi do 
metropolii jest bezcelowe. 
Jednak zachowując propor
cje może się ona pochwalić 
bogatą ofertą zajęć. Dużą 
rolę w  jej kształtowaniu 
odgrywają gołdapski Dom 
Kultury, Ośrodek Sportu 
i  Rekreacji oraz Bibliote
ka Publiczna. Dzięki nim 
Gołdapianie realizują swe 
pasje. Jest to bardzo ważne. 
Aktywność nie związana 
z  pracą i  obowiązkami ro
dzinnymi ma zdaniem le
karzy bardzo dobry wpływ 
na zdrowie i  jakość życia. 
Pomaga zachować spraw
ność fizyczną i  umysłową, 
odstresowuje i pozwala po
znawać nowych ludzi.  

W Domu Kultury w Gołdapi 
działa 10 pracowni rozwijają
cych talenty mieszkańców. To 
w  nich odbywają się zajęcia 
tańca, rysunku, ceramiki, fo
tografii itp. Korzystają z nich 
głównie najmłodsi, ale ofer
ta jest dostosowana do osób 
w każdym wieku.

Na dziedzińcu DK trwa 
rozbudowa, ściany nowych 
pomieszczeń wprost rosną 
w oczach. Również wnętrze 
budynku przechodzi ważną 
metamorfozę. Dzięki pozy
skanemu przez Gminę Goł
dap dofinasowaniu trwa 
modernizacja serca goł
dapskiej kultury. Co ważne, 
wszystkie zajęcia odbywają 
się zgodnie z planem, a  ich 
uczestnicy zdobywają cenne 
nagrody w  konkursach re
gionalnych i ogólnopolskich. 

 Bardzo mnie cieszy, że zy
skamy nowe pomieszczenia 
– zapewnia Marta Jurgie
łan dyrektor Domu Kultury 
w  Gołdapi. – Ograniczona 
powierzchnia powoduje koli
dowanie ze sobą zajęć. Różne 
grupy zmuszone były dzielić 
skromną przestrzeń. Z  no
wych pomieszczeń będą mo
gły korzystać zarówno dzieci, 
młodzież jak i dorośli. Będzie 
to idealne miejsce do organi

zacji małych wydarzeń kultu
ralnych.

Nowe pomieszczenia Domu 
Kultury umiejscowione będą 
w  budynku na dziedzińcu. 
W marcu wylewano już fun
damenty. W połowie kwiet
nia gotowy był już strop 
podpiwniczenia. Dodatkowe 
135 metrów kwadratowych 
powierzchni użytkowej po
zwoli na stworzenie profesjo
nalnego studia nagrań oraz 
sali wielofunkcyjnej, w której 
odbywać się będą np. zajęcia 
taneczne, a nawet małe wy

darzenia kulturalne z udzia
łem publiczności. Na wypo
sażenie studia nagrań trafi 
nowoczesny sprzęt umożli
wiający nagrywanie i profe
sjonalną obróbkę dźwięku. 
W sali widowiskowej zostaną 
zainstalowane nowe reflek
tory, przetworniki dźwięku, 
projektor multimedialny, ze
staw mikrofonów bezprzewo
dowych i  wytwornica mgły. 
Kino Kultura zyska nowe, 
wygodne fotele, nowe kurty
ny oraz elektroniczny system 
rezerwacji i  sprzedaży bile

tów. Nowy system dźwięku 
będzie obsługiwał odtwarza
nie dźwięku panoramicznego 
w  systemie 7.1. Dofinanso
wanie z  Regionalnego Pro
gramu Operacyjnego woj. 
WarmińskoMazurskiego 
wyniesie ponad 1,72 miliona 
złotych, czyli 81,3% wartości 
projektu. Koszt całości prac 
to ponad 2,1 miliona złotych.

Dwukrotnie więcej, bo 
ponad 4,2 miliona złotych 
kosztować będzie realiza
cja projektu pt. „Urządzenie 
nabrzeża jeziora Gołdap”. 

Dofinansowanie wyniesie 
prawie 3,4 miliona złotych, 
czyli 81,3% wartości projek
tu. Dzięki przebudowie boisk 
i  otaczającej je przestrzeni, 
gołdapskie turnieje siatków
ki plażowej i  inne imprezy 
zyskają wyższą rangę. Na 
zmodernizowanym nabrzeżu 
możliwe będzie uruchomienie 
szkółki żeglarskiej.  Jako jej 
wyposażenie do Gołdapi tra
fi 10 żaglówek klasy optymist 
i 10 łodzi żaglowych. Wypo
życzalnia sprzętu pływają
cego wzbogaci się o 10 łodzi 

wędkarskich, 15 kajaków, 10 
rowerów wodnych oraz 10 de
sek do windsurfingu. Ciekawą 
atrakcją turystyczną będzie 
katamaran, wykorzystujący 
do napędu silnika energię 
słoneczną. O bezpieczeństwo 
mieszkańców i turystów po
zwoli zadbać motorówka ra
townicza. W okolicach plaży 
miejskiej powstaje plac dla 
kamperów. Przebudowę prze
chodzą sanitariaty i budynek 
wypożyczalni sprzętu pływa
jącego. Powstaje nowoczesna 
kuchnia  letnia dla turystów 
zmotoryzowanych umożliwia
jąca również obsługę imprez. 

Gołdapski Ośrodek Sportu 
i  Rekreacji sprawuje pieczę 
nad dużą liczbą obiektów. 
Należy do nich plaża miejska 
z ośrodkiem Słoneczny Zaką
tek, hala sportowa z basenem, 
siłownia, stadion piłkarski, si
łownie zewnętrzne, korty te
nisowe, a zimą lodowisko, wy
pożyczalnia nart i narciarskie 
trasy biegowe w Lesie Kumie
cie. Oferta zajęć uzależniona 
jest od pory roku. Obejmuje 
ona m.in. aqua aerobik de
dykowany seniorom, zajęcia 
fitness oraz trening lekkoat
letyczny i piłkarski. Do tego 
dochodzi kilkadziesiąt imprez 
sportowych organizowanych 
samodzielnie lub we współ
pracy z klubami sportowymi, 
szkołami, stowarzyszeniami 
i pasjonatami sportu.

Zarówno rozbudowa Domu 
Kultury jak i  modernizacja 
nabrzeża jeziora zostały do
finasowane z  puli środków 
zarezerwowanych dla pro
jektów Cittaslow. Obecność 
Gołdapi w  tym szacownym 
gronie łączy się więc nie tyl
ko z  wymianą doświadczeń 
i wspólną promocją, lecz daje 
wymierne korzyści. Dofinan
sowanie gołdapskich inwe
stycji „spod znaku pomarań
czowego ślimaka” to prawie 
5 milionów złotych, a  to nie 
wszystkie możliwości.

 BC

Dom Kultury 2 121 820,00 zł

Nabrzeże 4 211 222,00 zł
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Uroczyste otwarcie boiska we wrześniu
Prace związane z realizacją 
wartego prawie 1,3 miliona 
projektu pt. „Budowa zespołu 
boisk przy Szkole Podstawo-
wej nr 3 w Gołdapi” są już 
praktycznie zakończone. Nowe 
boiska wyglądają imponująco. 
Będzie można z nich korzystać 
po zakończeniu procedur 
związanych z odbiorem, już 
w nowym roku szkolnym.

Przy Szkole Podstawowej 
nr 3 im. Tadeusza Kościusz
ki w Gołdapi wykonano dwa 
boiska o  nawierzchni tarta
nowej. Pierwsze z nich będzie 
umożliwiać grę w piłkę ręczną 
i tenisa ziemnego. Na drugim 
będzie można uprawiać siat
kówkę i koszykówkę. Treningi 
lekkoatletyczne ułatwiać bę
dzie trzytorowa bieżnia dłu
gości 240 metrów, połączona 
z sześćdziesięciometrową pro
stą, przedłużoną o  skocznię 
w  dal. W  skład kompleksu 

wejdzie również rzutnia do 
pchnięcia kulą. Inwestycja 
została zrealizowana dzięki 
wsparciu pozyskanemu przez 
Gminę Gołdap z  Programu 

Rozwoju Szkolnej Infrastruk
tury Sportowej Ministerstwa 
Sportu i Turystyki.

– Nowe boiska zastąpią 
półwieczne, bardzo wyeks

ploatowane, asfaltowe pola 
do gry – mówi Leszek Retel, 
dyrektor Szkoły Podstawowej 
nr 3 im. Tadeusza Kościuszki 
w Gołdapi. – Były one moją 

zmorą i  nie pozwalały spać 
spokojnie. Wyraźnie odci
nały się od nowoczesnego 
i  uporządkowanego otocze
nia naszej szkołymiasteczka 

ruchu drogowego przy pla
cu zabaw. Powstanie boiska 
to wspaniały prezent, który 
uczci półwiecze gołdapskiej 
„trójki”. Z nowych boisk będą 
bardzo zadowoleni uczniowie 
naszej szkoły, w szczególności 
uczęszczający do klas spor
towych oraz ich nauczyciele 
i trenerzy. 

– Cieszę się, że gołdapska 
oświata stoi na tak wysokim 
poziomie, że realizowane są 
kolejne ważne inwestycje, 
a szkoły zdobywają liczne cer
tyfikaty i wyróżnienia – gra
tulował Burmistrz Gołdapi 
Tomasz Luto w  trakcie Ob
chodów Dnia Dziecka i Dnia 
Rodziny w SP3. – Nie  byłoby 
to możliwe bez wspólnej, wy
tężonej pracy i zaangażowania 
wielu ludzi,  m. in. dyrekto
rów, nauczycieli i  rodziców. 
Wszelkie działania tego typu 
zawsze mogą liczyć na moje 
pełne poparcie. BC

Dzięki dofinansowaniu Szkoła Podstawowa nr 3 zyskała nowe boisko 

Nowe boisko  
w Grabowie

Burmistrz Gołdapi To
masz Luto w  środę, 6 czer
wca, podpisał umowę na 
przebudowę boiska przy  
Szkole Podstawowej im. 
Michała Kajki w Grabow
ie. Wykonawcą będzie 
Przedsiębiorstwo Gospo
darki Komunalnej Sp. z  o.o. 
z  siedzibą w  Gołdapi. Prace 
ziemne już ruszyły. 

W  Grabowie powstanie 
boisko wielofunkcyjne o po
wierzchni ponad 2000 m2. 
Nowoczesna nawierzchnia, 
czyli sztuczna trawa oraz 
odpowiednio wyrysowane 
linie, zapewnią możliwość 
gry w piłkę noż ną, siatkówkę, 

piłkę ręczną i  koszykówkę. 
Prace ruszają, a jesienią 2018 
obiekt będzie gotowy. 

Wartość projektu „Moderni
zacja wielofunkcyj nego bois
ka sportowego przy Zespole 
Szkół w  Grabowie” wynosi 
999 286,27 zł, z czego prawie 
83% to dofinansowanie 
ze środ ków Regionalnego 
Programu Operacyjnego 
Województwa Warmińsko
Mazurskiego na lata 2014
2020. Koszty niekwalifikow
alne wyniosą 244 000,00 zł. 
Wynikają one z konieczności 
rozszerzenia modernizacji 
o dodatkowe elementy. 

BC

Umowa na przebudowę boiska została juz podpisana

Dzieci będą uczyć
się lepić z gliny

Pomysł pracowni garn
carskiej narodził się kilka 
lat temu w głowie dyrektora 
szkoły Leszka Retela. 

Jednak pomysł to jedno, 
a  realizacja to drugie. Kiedy 
pojawiło się „zielone światło” 
na dofinansowanie działania 
w obrębie szkoły, dyrektor od 
razu pomyślał o  garncarni. 
I tak, dzięki współpracy szko
ły z Gminą Gołdap, a w szcze
gólności Burmistrzem Goł
dapi Tomaszem Luto, udało 
się pozyskać dofinansowa
nie na ten cel w  wysokości  
203 225,00 zł. Środki pocho
dzą z  Regionalnego Program 
Operacyjnego Województwa 
WarmińskoMazurskiego na 
lata 20142020. Warto dodać, 
iż dofinansowanie pozyskano 
dzięki członkostwu Gminy 
Gołdap w  Międzynarodowej 
Sieci Miast Dobrego Życia 
„Cittaslow”. W  budynku, któ
ry do niedawna pełnił rolę 
magazynu, powstaje nowo
czesna pracownia garncarska 
umożliwiająca prowadzenie 

edukacji pozaformalnej oraz 
zajęć wspierających aktywi
zację i  integrację społeczną. 
Budynek jest remontowany 
od fundamentów po dach. 
Wymieniane są posadzki, in
stalacje sanitarne, stolarka 
okienna i drzwiowa oraz dach  
na dwuspadowy. W budynku 
powstaje sala warsztatowa, 
WC przystosowane do potrzeb 
osób niepełnosprawnych, szat
nia, magazyn. Na wyposażeniu 

garncarni znajdzie się piec 
do wypalania ceramiki, koło 
garncarskie, stoły, siedziska, 
narzędzia i  akcesoria do mo
delowania. 

 Ta inwestycja jest niewąt
pliwie potrzebna uczniom – 
mówi dyrektor SP3 Leszek 
Retel.  Zajęcia w  pracowni 
garncarskiej pozwolą roz
winąć nie tylko rozwój ma
nualny najmłodszych dzieci, 
ale również ich rozwój inte

lektualny. Grupy będą około 
dziesięcioosobowe. 

Tajniki jednego z  najstar
szych rzemiosł, jakim jest 
garncarstwo, przekaże do
świadczona w  tej dziedzinie 
osoba, która zobowiązała się, 
że na początku funkcjonowa
nia pracowni nieodpłatnie 
nauczy dzieci i wychowawców 
technik garncarskich. Zakoń
czenie realizacji projektu to 
koniec grudnia 2018 roku 
jednak wszystko wskazuje 
na to, że pracownia rozpo
cznie swoją działalność już 
we wrześniu, czyli na począt
ku nowego roku szkolnego.  

„Adaptacja i wyposażenie bu
dynku gospodarczego na pra
cownię garncarską” realizowa
na jest w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Wo
jewództwa WarminskoMa
zurskiego na lata 20142020. 
Wartość całkowita projektu 
250 000,00 zł. Kwota dofi
nansowania 203 225,00 zł. 

AT

Szkoła Podstawowa nr 3 im. Tadeusza Kościuszki w Gołdapi wkrótce będzie korzystać 
z dwóch inwestycji, na które pozyskano środki zewnętrzne w wysokości 620 825,00 
złotych. Pierwsza z nich to wielofunkcyjne boisko, druga to pracowania garncarska. 

W budynku magazynu szkolnego powstaje garncarnia

999 286,27 zł
250 000,00 zł

1 299 752,88 zł
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Program „Dobry start” w Gminie Gołdap 
Rozpoczęcie roku szkolnego 

niesie za sobą spory wydatek. 
Nowy plecak, zeszyty, książki 
i  wiele innych niezbędnych 
rzeczy związanych ze szkołą 
kosztują. By wyjść naprzeciw 
oczekiwaniom, rząd wpro
wadził świadczenie  „Dobry 
start”. Nowy program zasili 
budżety domowe w  wyso
kości jednorazowej wypłaty 
300 zł, pomagając tym sa
mym doposażyć na nowy rok 
szkolny polskich uczniów. 
Jest to program, który będzie 
również realizowany w  na

stępnym roku. Świadczenie 
„Dobry start” przysługuje na 
dziecko uczące się w  szkole, 
aż do ukończenia przez nie 
20 roku życia. Dzieci nie
pełnosprawne, uczące się 
w  szkole, otrzymają świad
czenie do ukończenia przez 
nie 24 roku życia. W Gminie 
Gołdap uprawnionych do 
otrzymania świadczenia jest 
3557 osób. 300 zł nie będzie 
przysługiwać na dzieci uczące 
się w przedszkolu oraz reali
zujące przygotowanie szkol
ne (tzw. zerówka) w  szkole 

lub przedszkolu. Wniosek 
o  świadczenie „Dobry start” 
można składać online od 1 
lipca przez stronę empatia.
mrpips.gov.pl lub przez ban
kowość elektroniczną oraz od 
1 sierpnia drogą tradycyjną, 
czyli w  formie papierowej. 
Wniosek należy złożyć do 30 
listopada w Ośrodku Pomocy 
Społecznej w Gołdapi przy ul. 
Jaćwieskiej 9. Rozpatrzenie 
wniosku złożonego w  lipcu 
i sierpniu i wypłata świadcze
nia nastąpi nie później niż do 
końca września.  

20-lecie współpracy Gołdap - Stade 
Zastępca Burmistrza Gołdapi 

Jacek Morzy, Przewodniczący 
Rady Miejskiej Andrzej Pian
ka, gołdapscy radni Celina Os
trowska i Józef Wawrzyn oraz 
dyrektor OSiR Mariusz Kowal
czuk wzięli udział w uroczystoś
ciach związanych z obchodami 
dwudziestolecia partnerskiej 
współpracy pomiędzy Gołdapią 
i niemieckim Stade. Jednocześ
nie świętowano trzydziestolecie 
współpracy Stade z izraelskim 
Givat Shmuel. Spotkanie  
obyło się w  Niemczech 
w  dniach 79 maja. Dzięki 
trójstronnemu partnerstwu 
m.in uczniowie gołdapskich 
szkół średnich od ponad 20 
lat biorą udział w  jedynej tego 
rodzaju na świecie wymianie 
młodzieży. Co dwa lata z Goł
dapi, Stade i Givat Shmuel wy
bierani są utalentowani młodzi 
ludzie, którzy w trakcie odwie
dzin w miastach partnerskich 

przełamują stereotypy, poznają 
kulturę, obyczaje oraz tradycje 
innych narodów. Od lat trwa 
też współpraca szkół muzycz
nych, szkół zawodowych i gim
nazjalnych, a także strażaków.

Gołdapska delegacja podczas 
wizyty wzięła udział w  robo
czych rozmowach na temat 
rozszerzenia współdziałania 
np. o inicjatywy sportowe. 

BC

Wizyta gołdapskich włodarzy w partnerskim mieście Stade

Awans komendanta 
straży pożarnej

Piknik św. 
Floriana

Pożegnanie z komendantem 
gołdapskiej policji

Gminne Obchody Dnia Strażaka

W drugiej połowie maja 
w Ełku odbyły się uroczyste 
obchody Dnia Strażaka. W ich 
trakcie Wiceminister Spraw 
Wewnętrznych i Administracji 
Jarosław Zieliński wręczył 
funkcjonariuszom straży po-
żarnej z subregionu ełckiego 
wyróżnienia i akty nadania 
wyższych stopni służbowych. 
Jednym z awansowanych 
był Komendant Powiatowy 
Państwowej Straży Pożarnej 
w Gołdapi brygadier Wojciech 
Szczepanik. 

 Awans to oczywiście dobra 
ocena mojej pracy – mówi 
Wojciech Szczepanik. – Nie 
jest to jednak nagroda, lecz 
zwyczajna ścieżka kariery 
przewidziana dla pracow
ników straży pożarnej. Od 
mojego ostatniego awansu 
upłynęło pięć lat i pełnię od
powiednio wysokie stanowi
sko. Oczywiście awans ten 
mógłby zostać opóźniony. 
Uznano, że należycie wypeł
niam swoje obowiązki. Cie
szy mnie to. Kolejne stopnie 
uświadamiają mi upływ lat 
i przypominają, że tych prze
de mną jest coraz mniej. To 
mnie motywuje do lepszej 

pracy i do czerpania radości 
z życia.

W trakcie ełckiej uroczysto
ści prezes Ochotniczej Straży 
Pożarnej w  Górnem Kazi
mierz Kazaniecki otrzymał 
brązową odznakę „Zasłużony 
dla ochrony przeciwpożaro
wej”. Decyzja Ministra Spraw 
Wewnętrznych i Administra
cji została wydana 4 maja 
w  dniu międzynarodowego 
strażackiego święta. Tego 
dnia WarmińskoMazurski 
Komendant Wojewódzki 

PSP starszy brygadier Bog
dan Wierzchowski odznaczył 
11 gołdapskich strażaków me
dalami „Za Zasługi dla Pożar
nictwa”, przyznanymi przez 
Zarząd Oddziału Wojewódz
kiego Związku Ochotniczych 
Straży Pożarnych woj. war
mińskomazurskiego. Naj
cenniejszym złotym medalem 
został uhonorowany druh Ire
neusz Gryniewicz. 12 straża
ków otrzymało akty nadania 
wyższych stopni służbowych.

BC

Długi majowy weekend za
kończył Piknik św. Floriana. 
W jego trakcie swe umiejęt
ności prezentowali gołdapscy 
strażacy. Szczególnym za
interesowaniem cieszyły się 
pokazy ratownictwa drogo
wego oraz pierwszej pomocy 
przedmedycznej. Najmłodsi 
uczestnicy mogli podziwiać 
wozy bojowe i  inny sprzęt 
strażacki. Trochę starsi pró
bowali swych sił w  konkur
sach wykorzystujących stra
żackie wyposażenie.  BC

Po półtorarocznej służbie 
w roli Komendanta Powia-
towego Policji w Gołdapi 
inspektor Robert Marciniak 
odszedł ze stanowiska.  
26 marca w gołdapskiej ko-
mendzie odbyło się uroczyste 
pożegnanie ze sztandarem 
i współpracownikami.

Odchodzący komendant 
dziękował za współpracę 
gołdapskim policjantom 
i  przedstawicielom samo
rządu. Od współpracowni
ków otrzymał m.in szablę. 
Burmistrz Gołdapi Tomasz 
Luto obdarował go pamiąt
kowym ryngrafem. Obowią
zki Komendanta Powiatowe
go Policji w Gołdapi zostały 
powierzone jego dotychcza
sowemu zastępcy, młodsze
mu inspektorowi Sylwestro
wi Symonowiczowi.

BC

W  pierwszych dniach 
czerwca gołdapscy strażacy 
spotkali się po raz kolejny, 
by wspólnie celebrować 
Gminne Obchody Dnia 

Strażaka. Impreza odbyła 
się w  Dunajku.  Tym ra
zem główną rolę odgrywali 
strażacy ochotnicy. Część 
oficjalna obejmująca wrę

czenie odznaczeń i  wyróż
nień rozpoczęła się od  mszy 
polowej. Druga część odby
wała się w klimacie straża
ckiego festynu. BC

Inspektor Robert Marciniak był komendantem 1,5 roku

Pokaz ratownictwa drogowego

Komendant gołdapskiej jednostki dostał awans
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Szkoła Podstawowa nr 5 im. Noblistów Polskich w Gołdapi 

Szkoła Podstawowa im. Michała Kajki w Grabowie 

Szkoła Podstawowa nr 1 z Oddziałami Integracyjnymi im. Mikołaja Kopernika w Gołdapi

Szkoła Podstawowa w Pogorzeli

Szkoła Podstawowa nr 3 im. Tadeusza Kościuszki w Gołdapi

Szkoła Podstawowa nr 2 im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Gołdapi 

SZKOŁY

Zakończyliśmy rok szkolny 2017/2018
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Działania projektowe odby
wają się w Szkole Podstawo
wej nr 1 i  Szkole Podstawo
wej nr 2 od wiosny ubiegłego 
roku. Ukierunkowane są 
na kształtowanie u  uczniów 
właściwych postaw społecz
nych i  kluczowych umiejęt
ności. Lekcje i warsztaty pro
wadzone są z uwzględnieniem 
indywidualnych potrzeb roz
wojowych i edukacyjnych oraz 
możliwości psychofizycznych 
dzieci. Uczniowie korzystają 
z pomocy psychologa, peda
goga, logopedy lub socjote
rapeuty. 

W obu szkołach odbywają się 
dodatkowe zajęcia przyrodni
czoekologiczne, chemiczne, 
z  zakresu podstaw przedsię
biorczości i języka angielskiego. 
Prowadzone są lekcje rozwija
jące myślenie matematyczne, 
kreatywność, pomysłowość. 
Aby je realizować w  oparciu 
o najnowsze standardy, zaku
piono pomoce dydaktyczne. 
Do szkół trafiły mikroskopy, 
zestawy brył, wagi, globusy, 
mapy ścienne, próbniki skał 
i minerałów, gry i plansze edu
kacyjne oraz tablice multime
dialne, tablety i laptopy. 

W Szkole Podstawowej nr 1 
z Oddziałami Integracyjnymi 
im. Mikołaja Kopernika po
wstało studio radiowe, umoż
liwiające nagrywanie audycji 
i profesjonalną obróbkę dźwię
ku oraz pracownia integracji 
sensorycznej. Do Szkoły Pod
stawowej nr 2 im. Marszałka 
Józefa Piłsudskiego trafił m. 
in. aparat EEG Biofeedback, 
pozwalający na doskonalenie 
funkcji poznawczych mózgu 
i poprawę jego pracy.

 Uczniowie naszej szkoły 
bardzo lubią zajęcia pro
jektowe – mówi Lilia Bog

dańska, wicedyrektor SP2. 
 Tworzą ciekawe prace pla
stycznotechniczne. Praw
dziwym hitem jest matema
tyka przekazywana w oparciu 
o klocki lego. Dzięki projek
towi w szkole pracują peda
gog i psycholog. 

PODRÓŻE
MAŁE I DUŻE
Najmłodsi uczestnicy pro

jektu szczególnie zadowoleni 
są z zaplanowanych w projek
cie wycieczek. 

 „Jestem najlepszą miotłą 
Baby Jagi”  krzyczał uszczę
śliwiony kreatywny podróż
nik wyprawy do Orzeszkowa 
po warsztatach z piernikami 
– mówi prowadząca z dzieć
mi zajęcia z  kreatywności 
Ewa Jurkiewicz.  – Uczest
nicy wycieczki zostali zobo
wiązani do niepodjadania 
słodyczy w chacie Baby Jagi. 
Jej samej wprawdzie nie 
spotkali, ale dobrze bawili się 
w orzeszowskiej chacie i wo
kół niej, tropiąc właściciel
kę i  ucztując przy ognisku. 
Uczniowie zaopatrzyli się 

w pamiątki i upominki i wyru

szyli do hajnowskiego parku 
miniatur. Jestem pewna, że 
wyprawa na długo pozostanie 
w pamięci pierwszoklasistów. 
Ich rodzice wypowiadali się 
ciepło o  wycieczce, o  atmo
sferze na niej panującej, choć 
poznali ją jedynie z  relacji 
najmłodszych. Nierzadko 
padało stwierdzenie: Moje 
dziecko wróciło szczęśliwe. 
I o to przecież chodzi.

Kreatywni podróżnicy to 
uczniowie klas pierwszych 
gołdapskiej jedynki. Na war
sztatach zwiedzali Polskę, 
poznali rówieśników spoza 
Gołdapi. Przenosili się też 
w  miejscu i  czasie, wcielali 
w role ludzi, a nawet zwierząt. 
Drabinki w sali gimnastycznej 
były palmami, zaś oni – ska
czącymi małpkami, boisko 
zaczarowanym polem, a pił
ka – czarodziejską różdżką. 
Dzieci usłyszały wiele bajek 

i zafascynowały się opowieś
ciami w czasie 40 godzin zajęć 
z kreatywności. Pierwszokla
siści wykazali się nadzwyczaj
ną aktywnością i pomysłowoś
cią. Chcieli znaleźć się w piecu 
Baby Jagi i to im się udało!  

Udział w zajęciach jest bez
płatny. 

Projekt finansowany jest ze 
środków Europejskiego Fun
duszu Społecznego w ramach 
Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa 
WarmińskoMazurskiego na 
lata 20142020. Realizacja 
potrwa do grudnia 2018r. 
Jego wartość to prawie 936 
tysięcy złotych, 85% sta
nowi dofinansowanie Unii 
Europejskiej. Wkład własny 
Gminy, wnoszony m.in. w for
mie wykorzystania pomiesz
czeń szkolnych na potrzeby 
zajęć, to 140 tys. złotych.  
BC

SZKOŁY

Przedszkolaki Gołdapi – lepsza przyszłość
To, co dziecko wyniesie 
z doświadczeń w pierwszych 
latach życia, jest trwałe. Waż-
ne jest, żeby w wieku przed-
szkolnym dzieci przyswajały 
podstawy kompetencji kluczo-
wych. Z tego powodu Gmina 
Gołdap realizuje projekt 
skierowany do najmłodszych 
mieszkańców  „Przedszkolaki 
Gołdapi – lepsza przyszłość”.

Realizacja projektu rozpo
cznie się w  lipcu i potrwa do 
czerwca 2020 roku. Wezmą 
w  nim udział dzieci z  Przed
szkola Samorządowego nr 1 
oraz z oddziałów przedszkol
nych szkół podstawowych: 
SP1, SP2, SP3, SP5, SP w Po

gorzeli oraz SP w  Grabowie. 
W  zajęciach udział weźmie 
łącznie 478 dzieci oraz 28 na
uczycieli. Rozwój kompetencji 
kluczowych w przedszkolu ma 
wyjątkowy charakter. Zajęcia 
mają na celu  wyposażenie 
dziecka w  odpowiednią wie
dzę, która pozwoli wypracować 
odpowiednie nawyki i zdobyć 
umiejętności praktyczne. 

Na przełomie sierpnia 
i  września odbędą się szko
lenia dla nauczycieli. Zapla
nowano dwa rodzaje zajęć, 
na które kadra zgłosiła naj
większe zapotrzebowanie. 
Będą to działania w zakresie 
stosowania metod i form or
ganizacyjnych sprzyjających 

kształtowaniu i  rozwijaniu 
u dzieci kompetencji kluczo
wych. Najlepszym sposobem 
zaspokojenia ciekawości 
dziecka są zabawy i ekspery
menty o charakterze badaw
czym. Zabawy te stanowią 
podstawę wszechstronnego 
rozwoju dziecka. Ekspery
menty dają dziecku okazję 
do odkrywania i  zgłębiania 
fascynującego świata przyro
dy i techniki. Zdobyta wiedza 
i umiejętności we wczesnym 
dzieciństwie będą inspiracją 
i potencjałem do rozwoju na 
kolejnych etapach edukacji. 
Dlatego też, od września do 
końca trwania projektu, czy
li do 30 czerwca 2020 roku 

odbywać się będą zajęcia 
z kreatywności eksperymen
towania. W ramach zajęć pro
wadzone będą zabawy powie
trzem, zabawy z magnesami, 
tajemnice wody, zabawy z cie
niem, zjawiska przyrodnicze, 
zabawy z piaskiem. 

Do końca października 
w  oddziałach przedszkol
nych pojawią się niezbędne 
pomoce dydaktyczne takie jak 
magiczny dywan, tablice in
teraktywne, instrumenty mu
zyczne, sygnalizator świetl 
ny, mikroskopy, lupy, tablety, 
klocki konstrukcyjne, teatrzyk 
do przedstawień, tablica wie
lofunkcyjna, gry dydaktyczne. 
Zajęcia z  kompetencji spo

łecznych ruszą z początkiem 
roku szkolnego i odbywać się 
będą dwa razy w tygodniu po 
30 min. Realizowane będą 
także bloki tematyczne m.in. 
„To właśnie JA”. Spotkania 
mają uczyć rozpoznawania 
i  określania uczuć, dostrze
gać swoje mocne strony, 
wskazywać podobieństwa 
i różnice między ludźmi oraz 
wzmacniać poczucie własnej 
wartości. 

Warsztaty dla rodziców za
planowano na początek stycz
nia. Celem spotkań będzie 
nabycie  kompetencji w  za
kresie właściwego wspiera
nia edukacji i rozwoju dzieci, 
umiejętnego reagowania na 

pojawiające się problemy 
w tym zakresie oraz motywo
wanie dziecka do rozwijania 
pasji i zainteresowań. 

Projekt pn. „Przedszkolaki 
Gołdapi – lepsza przyszłość” 
realizowany jest w  ramach 
Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa 
Warmińsko – Mazurskiego na 
lata 2014 – 2020. Całkowita 
wartość zadania 803 873,74 
zł, w  tym wnioskowana do
tacja 683 292,67 zł. Wkład 
własny 120 581,07 zł.  AT

Intensywne, nowatorskie szkolenia dla uczniów i nauczycieli, ciekawe 
wycieczki, zakupy najnowocześniejszego sprzętu dydaktycznego. To 
korzyści wynikające z realizowanego przez Gminę Gołdap projektu 
„Dobry start – lepsze jutro”. Na ten cel Gmina Gołdap pozyskała prawie 
milion złotych wsparcia z Regionalnego Programu Operacyjnego.

Nowoczesne standardy 
edukacyjne w szkołach

W podróż do Orzeszkowa wybrali się uczniowie z SP1, gdzie bawili 
się w chacie Baby Jagi

Uczniowie SP2 w ramach projektu wzięli udział w przedstawieniu w Suwalskim Ośrodku Kultury

803 873,74 zł

935 769,00 zł
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Święto Wojska Polskiego
Co roku 15 sierpnia, w rocznicę 
Cudu nad Wisłą, obchodzimy 
Święto Wojska Polskiego. 
W Warszawie odbywa się 
wielka defilada. Elitarne 
pododdziały polskiej armii 
jak i te należące do wojsk 
sojuszniczych odbywają 
przemarsz przed Prezydentem 
RP i najwyższymi dowódcami 
naszej armii. 

W  tym roku podobna uro
czystość, choć o  mniejszej 
skali, odbędzie się w Gołdapi. 
17 sierpnia będą miały miejsce 
Wojewódzkie Obchody Święta 
Wojska Polskiego organizowa
ne przez 16 Pomorską Dywizję 
Zmechanizowaną, Wojewo
dę WarmińskoMazurskiego 
i Gminę Gołdap.

 Już dziś chcę zaprosić 
wszystkich mieszkańców Gmi
ny Gołdap – mówi Burmistrz 
Gołdapi Tomasz Luto. – Bar
dzo się cieszę, że tak ważne 
wydarzenie również związane 
z  obchodami setnej rocznicy 
Odzyskania Niepodległości 
odbędzie się właśnie w  Goł
dapi. By je przygotować po
trzeba wiele trudu, współpracy 
i przygotowań. Jestem pewien, 
że 17 sierpnia wszystko będzie 
dopięte na ostatni guzik.

Święto rozpocznie się od 
uroczystej Mszy Świętej 
w  intencji żołnierzy i  pra
cowników wojska. Zostanie 
ona odprawiona w konkate
drze pw. Najświętszej Ma
ryi Panny Matki Kościoła. 

Po zaplanowanej na godz. 
10:30 mszy uczestnicy przej
dą za kompanią honorową na 
Plac Zwycięstwa. Tam, w zgo
dzie z pełnym ceremoniałem 
wojskowym odbędzie się 
apel. W  jego trakcie żołnie
rze 16 Pomorskiej Dywizji 
Zmechanizowanej, w  której 
skład wchodzi m.in. 15 Goł
dapski Pułk Przeciwlotni
czy, otrzymają odznaczenia 
i wyróżnienia. Apel uwieńczy 
defilada pododdziałów oraz 
pokaz sprzętu wojskowego. 
Przedsmak tego wydarzenia 
mogliśmy poznać w  trakcie 
tegorocznego Święta Pułku. 
Po defiladzie odbędzie się 
piknik wojskowy oraz koncert 
wojskowego zespołu. BC

Wcześniej niż zazwyczaj, 27 kwietnia, Gołdap celebrowała w tym roku Święto 
15 Gołdapskiego Pułku Przeciwlotniczego. Rocznica powstania 15 Pułku Artylerii 
Przeciwlotniczej, którego kontynuatorem jest gołdapska formacja, przypada 7 
maja. W ramach obchodów odbył się Dzień Otwartych Koszar, uroczysty apel, pokaz 
i defilada sprzętu wojskowego. 

Z zaproszenia do zwiedzania 
koszar gołdapskiej jednostki 
najchętniej korzystały dzie
ci i  młodzież z  gołdapskich 
przedszkoli i  szkół. Teren 
jednostki i Salę Tradycji od
wiedziło wielu zwiedzających. 

Dzień później odbył się uro
czysty apel, w trakcie którego 
żołnierzom i  pracownikom 
wręczono akty mianowania 
na stopnie wojskowe oraz 
wyróżnienia. Obchody roz
poczęła uroczysta msza świę
ta odprawiona w kościele pw. 
Św. Leona i Bonifacego  w in
tencji żołnierzy. Prezentowa
no wyposażenie 15 Giżyckiej 

Brygady Zmechanizowanej, 
11 Pułku Artylerii z  Węgo
rzewa, 14 dywizjonu artylerii 
przeciwpancernej z  Suwałk, 
Wydziału Żandarmerii Woj
skowej oraz 15 Gołdapskie
go Pułku Przeciwlotniczego, 
które wzbudziło duże zain
teresowanie. Apel rozpoczął 
się od meldunku złożonego 
dowódcy 15 Gołdapskiego 
Pułku Przeciwlotniczego puł
kownikowi Sławomirowi Koj
ło. Obok niego na trybunie 
zajęli miejsce jego poprzed
nicy, zastępca dowódcy Szef  
Sztabu 16 Dywizji Zmecha
nizowanej generał brygady 

Stanisław Kaczyński a także 
przedstawiciele samorządu na 
czele z Burmistrzem Gołdapi 
Tomaszem Luto. 

Po  podniesieniu flagi pań
stwowej i  odegraniu hymnu 
nastąpił moment wręczenia 
wyróżnień. Mianowanie do 
stopnia majora otrzymał ka
pitan Piotr Predko. Wyróż
nieni żołnierze i pracownicy 
otrzymali pisma pochwalne 
i listy gratulacyjne. Następnie 
dowódca pułku podziękował 
wszystkim żołnierzom i pra
cownikom za dotychczasowy 
trud i  wysiłek, oraz życzył 
powodzenia w  dalszej służ

bie i pracy. Burmistrz Gołda
pi Tomasz Luto podkreślał 
korzyści jakie płyną z dobrej 
współpracy gminy i jednost
ki wojskowej, dziękował żoł
nierzom za poświęcenie na 
rzecz ojczyzny. Zapewniał też 
o wielkim szacunku jaki żywi 
do gołdapskiej jednostki i jej 
personelu. 

Uroczysty apel zakończyła 
defilada pododdziałów puł
ku oraz pierwsza w  historii 
miasta defilada sprzętu woj
skowego będącego na wypo
sażeniu pułku oraz jednostek 
przybyłych na obchody świę
ta. BC

Święto Gołdapskiego PułkuOstatnia droga znaczącego 
Gołdapianina

W ostatnich dniach kwietnia 
odszedł do wieczności jeden 
z pierwszych i najbardziej roz-
poznawalnych mieszkańców 
Gołdapi – porucznik Mieczy-
sław Sztabiński. 28 kwietnia 
w Kościele pw. św. Leona 
i Bonifacego w Gołdapi odbyły 
się uroczystości pogrzebowe. 
Ciało zmarłego w asyście 
kompanii honorowej 15 Goł-
dapskiego Pułku Przeciwlotni-
czego i licznie zgromadzonych 
mieszkańców odprowadzono 
na miejsce spoczynku. 

Mieczysław Sztabiński to 
wieloletni prezes Koła Po
wiatowego Związku Kom
batantów Rzeczpospolitej 
Polskiej i  Byłych Więźniów 
Politycznych w  Gołdapi, 
żołnierz Armii Krajowej 
walczący w oddziale „Żwirki” 
na terenie Puszczy Augus
towskiej. Jeden z inicjatorów 
odgruzowywania i odbudowy 
zniszczonej przez działania 
wojenne Gołdapi. Wielo
letni dyrektor gołdapskiej 
placówki bankowej, członek 

prezydium Miejskiej Rady 
Narodowej, przewodniczący 
samorządu mieszkańców 
rejonu nr 2. Pomysłodawca, 
organizator i  uczestnik 
wielu czynów społecznych. 
Gołdap zawdzięcza mu m. 
in. uruchomienie pierwszego 
przekaźnika sygnału telewi 
zyjnego i  powstanie plaży 
miejskiej. W  tracie swej 
wieloletniej pracy był inwig
ilowany, a nawet represjonow
any za swoje zaangażowanie 
w działania Armii Krajowej. 

Wraz z  żoną Ludomirą 
Sztabińską z  domu Kacz
marek, w  1999 r. odznaczo
ny za długoletnie pożycie 
małżeńskie. Na przestrzeni 
lat para doczekała się 
dziewięciorga dzieci. Awan
sowany do stopnia poru
cznika. Odznaczony złotą 
odznaką za zasługi dla finan
sów RP i odznaką zasłużony 
dla bankowości RP. Człowiek 
wielkiego serca i  szczerego 
uśmiechu. 

BC

Porucznik Mieczysław Sztabiński dożył sędziwego wieku - 95 lat

Defilada sprzętu wojskowego wzbudziła wielkie zainteresowanie
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Gmina Gołdap otrzymała 
dotację w wysokości 24 tys. 
złotych na zakup nowości 
wydawniczych w ramach Na
rodowego Programu Rozwo
ju Czytelnictwa. Celem pro
gramu jest zainteresowanie 
uczniów czytaniem. Pomóc w 
tym mają interesujące książ

ki dostępne w bibliotekach 
szkolnych. 

Promowanie czytelnictwa 
w szkołach podstawowych 
to skuteczny sposób rozwija
nia kompetencji czytania ze 
zrozumieniem. Analizowanie 
i wykorzystywanie tekstów 
to jedna z najważniejszych 

umiejętności. Ważne jest 
kształtowanie nawyku czy
tania, który zostaje przenie
siony w dorosłość i zachęca 
do sięgania po książki na 
każdym etapie życia.

Zakupione nowości trafią do 
bibliotek Szkoły Podstawowej 
nr 1 z Oddziałami Integracyj

nymi im. Mikołaja Kopernika 
oraz Szkoły Podstawowej nr 2 
im. Marszałka Józefa Piłsud
skiego. Wkład własny Gmi
ny w tym działaniu wyniesie 
6 tys. złotych, czyli do szkół 
trafią książki o wartości 30 
tys. złotych.

BC

Narodowy Program Rozwoju Czytelnictwa

Gołdap cieszy oko

Tegoroczny Tydzień Biblio
tek odbywał się pod hasłem 
„Dowolność czytania”.  Bi
blioteka Publiczna w Gołdapi 
rozciągnęła go na cały mie
siąc, kierując do szerokiego 
grona odbiorców ofertę kul
turalną zatytułowaną „Maj 
w bibliotece”. Organizowane 
wydarzenia miały na celu 
pobudzić zainteresowanie 
dobrą książką oraz zintegro
wać miłośników literatury, 
bez względu na wiek.

Na początku maja gościli 
u nas aktorzy Katarzyna Kro
pidłowskia i  Artur Steranko 
z Teatru im. Stefana Jaracza 
w Olsztynie. W ramach kon
wencji „Teatr przy stoliku” 
dobrze znanej już gołdapskiej 
publiczności, zaprezentowali 
liryczną komedię o tęsknocie 
za miłością dwojga samotnych 
ludzi „Blaha i Vrchlicka”.

Nie zabrakło oferty dla 
najmłodszych. 6latki ze 
Szkoły Podstawowej nr 1 
w  Gołdapi wzięły udział 
w  spektaklu „Zaczarowany 
młynek” w wykonaniu akto
rów Studia Teatralnego Krak
Art z Krakowa. Dzieci z Nie
publicznego Żłobka „Radosne 
Skrzaty” wysłuchały krótkiej 
bajeczki „Zabawa w chowane
go zajączka”. W kolejnych od
słonach kampanii społecznej 
„Cała Polska Czyta Dzieciom” 
uczestniczyły dzieci ze Szko
ły Podstawowej w Grabowie 
oraz Szkoły Podstawowej Nr 
5 w Gołdapi. 

W grabowskiej filii odczyta
ne zostały fragmenty „Matyl
dy”. Nieco lżejsza okazała się 
historia brawurowej ucieczki 
krowy, owcy i barana zatytu
łowanej „Jak baran zbara
niał na szkole przetrwania”. 
Spotkania „Cała Polska Czyta 
Dzieciom” swym patronatem 
objął Burmistrz Gołdapi To
masz Luto.

Miłośnicy literatury, którzy 

lubią się spotkać i podysku
tować o przeczytanych książ
kach, również mieli ku temu 
okazję. Pijalnia Wód „Zdrój” 
udostępniła swe pomieszcze
nia, by umożliwić organiza
cję spotkania Dyskusyjnych 
Klubów Książki z  Gołdapi 
oraz z  Grabowa. W  trakcie 
spotkania omawiano książ
kę „Zakładnik” Przemysła
wa Borkowskiego.

Odjazdowy Bibliotekarz 
to rajd rowerowy, który na 
stałe wpisał się w kalendarz 
imprez Biblioteki Publicznej 
w Gołdapi. Miłośnicy książek 
i  rowerów ruszyli spod bu
dynku biblioteki do komendy 
Państwowej Straży Pożarnej, 
gdzie odbył się pokaz sprzętu 
gaśniczego. Po nim „peleton” 
odwiedził  były teren obiek
tów wojskowych GołdapBot

kuny. Ten przystanek wiązał 
się z  prezentacją wiatrówek 
ASG, czyli replik broni palnej 
strzelających plastikowymi 
kulkami. Kolejny etap po
dróży zakończony ogniskiem 
wiódł Promenadą Zdrojową 
do Lasu Kumiecie. Uczestni
cy rajdu nie kryli zadowole
nia z tak spędzonego czasu.

Bibliotekarze też brali 
udział w  XX Warmińsko
Mazurskich Dniach Rodzi
ny „Rodzina – Dom – Oj
czyzna” zorganizowanych 
przez Ośrodek Pomocy 
Społecznej i  Dom Kultury. 
Tegoroczna edycja odbyła 
się w Parku Miejskim w Goł
dapi pod hasłem „Bajkowy 
Rajd”. Pracownicy biblioteki 
przygotowali stoisko z  gra
mi planszowymi i  zajęciami 
z programowania bez prądu, 

które zgromadziło całe ro
dziny. 

W ofercie biblioteki nie za
brakło też wystaw. Prezento
wano najlepsze zdjęcia, które 
dokumentowały blaski i cienie 
służby żołnierzy 15 Gołdap
skiego Pułku Przeciwlotni
czego. Kolejny wernisaż był 
efektem współpracy biblio
teki ze Szkołą Podstawową 
nr 5 w Gołdapi i niemieckim 
liceum w Stade. Na wystawie 
,,Spotkanie”/,,Begegnung”, 
prezentowano prace malarskie 
Fredericka Gaßa, młodego 
twórcy mieszkającego w  na
szym mieście partnerskim.

W 37 działaniach kultural
nooświatowych zorganizo
wanych maju w  Bibliotece 
Publicznej w Gołdapi i w Fi
lii w Grabowie udział wzięło 
ponad 1400 osób. BC

XV Ogólnopolski Tydzień 
Bibliotek w Gołdapi
Biblioteka kojarzy się z ciszą, wysiłkiem umysłowym oraz nudą. Kłam 
temu skojarzeniu od 15 lat zadają bibliotekarze w całej Polsce, organizując 
Ogólnopolski Tydzień Bibliotek. Gołdapska Biblioteka Publiczna, która rocznie 
organizuje wiele wydarzeń kulturalnych, uczestniczy w tym wydarzeniu 
intensyfikując w maju swoje działania.

 Spotkanie Dyskusyjnych Klubów Książki z Gołdapi i Grabowa
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Z projektów Budżetu 
Obywatelskiego skorzystamy 
już we wrześniu 

Wydział Infrastruktury 
i  Inwestycji Komunalnych 
Urzędu Miejskiego w  Goł
dapi ogłosił przetarg na do
starczenie i montaż zabawek 
na Plac Zabaw „Hasanka”, 
który zgodnie z decyzją miesz
kańców wygrał rywalizację 
w Budżecie Obywatelskim 
na rok 2018. Ma on powstać 
w  parku przy ulicy Wojska 
Polskiego. Dzieci będą mogły 
z niego skorzystać już w dru
giej połowie sierpnia. Projekt 
wiejski, czyli ścieżka pieszo
rowerowa na szlaku Green 
Velo w miejscowości Botkuny 
zgodnie z planem ma zostać 
oddana do użytku we wrześ
niu 2018.

– Kontaktowaliśmy się 
z  wnioskodawcami obu in
westycji i  przygotowaliśmy 
niezbędną dokumentację 
– wyjaśnia Jarosław Duch
nowski, kierownik Wydzia
łU Infrastruktury i Inwestycji 
Komunalnych Urzędu Miej
skiego w Gołdapi. – W przy
padku „Hasanki” uzgodnili

śmy jakiego rodzaju zabawki 
mają zostać zainstalowane. 
Wnioskodawcy konsultowali 
wybór zabawek z gołdapskimi 
przedszkolakami. Pracownicy 
wydziału kilkakrotnie oglą
dali teren inwestycji i ustalili 
lokalizację poszczególnych 
zabawek. Została również 
uaktualniona wartość sza
cunkowa inwestycji. Przetarg 
został ogłoszony na począt
ku czerwca. Pracujemy nad 
oceną nadesłanych ofert. 
Rozstrzygnięcie powinno 
nastąpić do połowy czerwca. 
Realizacja inwestycji potrwa 
około 2 miesiące. W przypad
ku „Ścieżki pieszorowerowej 
na szlaku Green Velo” odby
ła się wizja w  terenie. Przy
gotowywane są materiały 
do zgłoszenia do Starostwa 
Powiatowego o zamiarze wy
konania robót budowlanych 
oraz dokumentacja prze
targowa. Prawdopodobny 
termin realizacji to sierpień 
i wrzesień br.

BC

Termomodernizacja ograniczy 
koszty ogrzewania
Gmina Gołdap dzięki obecno-
ści w sieci miast „Cittaslow” 
pozyskała z Regionalnego 
Programu Operacyjnego 
Województwa Warmińsko Ma-
zurskiego w ostatnich 3 latach 
prawie 6,5 miliona złotych. 
Środki te pozwolą na urządze-
nie nabrzeża jeziora Gołdap, 
rozbudowę i modernizację 
Domu Kultury oraz adaptację 
magazynu Szkoły Podstawo-
wej nr 3 na garncarnię.

  
Na początku roku Zarząd 

Województwa zaprosił samo
rządy zrzeszone w Cittaslow 
do składania wniosków. 

Do naboru przystąpiły je
dynie dwa podmioty: Żeglu
ga OstródzkoElbląska oraz 
Gmina Gołdap. Gołdapski 
wniosek zakłada przeprowa
dzenie termomodernizacji 
budynków Ośrodka Pomocy 
Społecznej i  Szkoły Podsta
wowej nr 3 w  Gołdapi. Pla
nowany zakres prac to przede 
wszystkim wykonanie izolacji 
termicznej budynków, a także 

usprawnienie systemów grzew
czych. Ponadto w  przypadku 
budynku OPS zaplanowano 
modernizację instalacji wenty
lacyjnej. W SP3 zamontowane 
zostaną zawory termostatyczne. 
Wyniki przeprowadzonego au
dytu energetycznego wskazują, 
że realizacja projektu pozwoli 
ograniczyć zapotrzebowanie 
energetyczne obu budynków 
o ponad połowę, co przełoży się 
na koszty ogrzewania.  Równie 
ważny jest aspekt ekologiczny 
planowanej inwestycji. Umoż
liwi ona znaczną redukcję emi
sji CO2 i  pyłu zawieszonego 
PM10. W mieście uzdrowisko
wym, które słynie z  najczyst
szego powietrza w Polsce, jest 
to bardzo ważny argument. 

 Opracowaliśmy i  konse
kwentnie realizujemy Plan 
Gospodarki Niskoemisyj
nej Gminy Gołdap – mówi 
Jacek Morzy, zastępca Bur
mistrza Gołdapi. – Zakłada 
on konieczność ogranicze
nia zużycia węgla do celów 
grzewczych, zmniejszenia 

zużycia energii elektrycznej 
i  wykorzystywanie lokalnych 
zasobów energii odnawialnej 
do produkcji energii cieplnej 
i  elektrycznej. Modernizacja 
wiekowego budynku OPS 
i kilkudziesięcioletniej szkoły 
będzie okazją do przepro
wadzenia niezbędnych prac 
remontowych i przywróci ich 
fasadom dawny blask.

Koszt inwestycji oceniono 
na ponad 1,3 miliona złotych, 
z  czego prawie 1,1 miliona 
stanowić ma dofinansowa
nie. Wkład własny gminy 
określono na 248 tys. złotych, 
czyli 19% wartości projektu. 
Rozstrzygnięcie konkursu 
dotacyjnego planowane jest 
na wrzesień 2018 roku. 

BC

Wniosek zakłada przeprowadzenie termomodernizacji budynków 
Ośrodka Pomocy Społecznej i SP 3

Gmina Gołdap ma za sobą 
już dwa głosowania na pro
jekty zgłaszane przez miesz
kańców. Budżet Obywatelski 
jest ważną formą zachęcającą 
mieszkańców do zaintereso
wania się sprawami gminy 
i umożliwiającą im wyrażenie 
własnych potrzeb. Uczestnicy 
spotkania zwracali uwagę, że 
wszystkie pomysły zgłaszane 
przez mieszkańców były waż
ne i  ciekawe. Dlatego należy 
dążyć do zwiększenia kwoty 
przeznaczonej na Budżet Oby
watelski.  W pierwszej edycji 
mieszkańcy Gminy Gołdap 
decydowali o  przeznaczeniu 
kwoty 100 tys. zł. Rok później 
pula budżetu została podnie
siona do 150 tys zł. Wprowa
dzono też podział na projekty 
miejskie i wiejskie. Zdaniem 

uczestników kwota Budżetu 
Obywatelskiego, wzorem zapi
sów ustawowych dotyczących 
miast na prawach powiatu, 
powinna zostać określona 
w  oparciu o  odsetek kwoty 
wydatków budżetu i wynosić 
400 lub nawet 500 tys. zło
tych. Podwyższona kwota po
winna, tak jak to ma miejsce 
obecnie, być dzielona na dwie 
pule pozwalające realizować 
projekty dotyczące obszarów 
miejskich i wiejskich.

Wiele czasu poświęcono na 
dyskusję o zasadach głosowa
nia. Najważniejszym postula
tem zgłoszonym przez więk
szość uczestników spotkania 
był pomysł ograniczający moż
liwość głosowania do oddania 
tylko jednego głosu. Zdaniem 
uczestników takie rozwiązanie 

sprawi, że głosujący będzie się 
musiał poważanie zastanowić 
i wybrać projekt, który w naj
większym stopniu spełnia 
jego oczekiwania. Budżet, 
czyli plan wydatków, nie po
winien być koncertem  życzeń, 
lecz  świadomym i poważnym 
wyborem poprzedzonym ana
lizą argumentów za i przeciw. 
Głosowanie na tylko jeden 
projekt wyeliminuje również 
niebezpieczeństwo, że miesz
kańcy miasta pomimo, że nie 
będą traktować wniosków 
zaproponowanych dla tere
nów wiejskich jako kluczowe, 
dokonają wyboru za znajdują
cych się w mniejszości miesz
kańców sołectw.

Zebrani rozmawiali też 
o  czasie głosowania. Po
jawiały się postulaty, aby 

mieszkańcy gminy mogli 
oddawać głosy przez 3 tygo
dnie lub nawet przez miesiąc. 
W poprzednich edycjach naj
więcej głosów oddano przez 
dwa pierwsze i  ostatnie dni 
głosowania. Argument ten 
został przyjęty i  uczestni
cy spotkania skupili się na 
sposobie oddawania głosu 
i zabezpieczeniach z tą czyn
nością związanych. Wpro
wadzony w  ubiegłym roku 
system zabezpieczenia elek

tronicznego oddania głosu 
poprzez kliknięcie w link we
ryfikacyjny przesyłany na e
mail zdaniem zebranych nie 
zdał egzaminu. Przychodzące 
z opóźnieniem i trafiające do 
spamu listy, a także koniecz
ność posiadania aktywnej 
skrzynki pocztowej była 
dużym problemem.  W nad
chodzącym głosowaniu we
ryfikacja będzie prowadzona 
w  inny sposób. Głosowanie 
tradycyjne ma przebiegać 

podobnie jak w tym roku. Po
żądaną zmianą może stać się 
możliwość przekazania karty 
do głosowania wypełnionej 
przez członka rodziny na 
podstawie dowodu osobiste
go tej osoby lub specjalnego 
upoważnienia. 

O  tym, czy proponowane 
przez wnioskodawców Bu
dżetu Obywatelskiego zmiany 
wejdą w życie zdecyduje Rada 
Miejska w Gołdapi na jednej 
z najbliższych sesji.  BC

Dyskutowali o nowym Budżecie 
Obywatelskim
Jakie zmiany wprowadzić do procedury Budżetu 
Obywatelskiego Gminy Gołdap? By znaleźć odpowiedź 
na to pytanie w Urzędzie Miejskim w Gołdapi zostało 
zorganizowane spotkanie, w którym udział wzięło 
wielu wnioskodawców obu poprzednich edycji Budżetu 
Obywatelskiego. Ich zdaniem taka forma współdecydowania 
mieszkańców o gminnych wydatkach jest ważna, a pula w jej 
ramach wydatkowana powinna zostać podniesiona.

1 328 974,55,00 zł
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Kolejne pięć lat pod znakiem 
pomarańczowego ślimaka

Gołdap pomyślnie prze
szła recertyfikację związaną 
z  członkostwem w  Krajowej 
Sieci  Miast Cittaslow. Aby 
przystąpić do tego elitarnego 
stowarzyszenia trzeba przejść 
proces oceniający spełnianie 
przez kandydata szczegó
łowych kryteriów ujętych 
w  statucie stowarzyszenia. 
Ich lista jest długa i szczegó
łowa. Zawiera kilkadziesiąt 
pozycji. Znajdują się na niej 
m.in. jakość powietrza i wody, 
oszczędność energii w budyn
kach i  jednostkach publicz
nych, posiadanie funkcjo
nalnych ścieżek rowerowych 
prowadzących do budynków 
publicznych,  monitoring 
i  redukcja zanieczyszczeń, 
wspieranie życia rodzinnego 
i programów rozwoju kobiet, 
wytyczanie szlaków typu slow, 
a nawet zakaz wykorzystywa
nia w rolnictwie GMO. Kan
dydat musi spełnić co naj
mniej 50% z nich. Dokonuje 
w tym celu samooceny, która 
jest później weryfikowana. 
Certyfikat przyznawany jest 
na okres 5 lat. Później na
leży go odnowić. Procedura 
oceny jest drobiazgowa i  na 
pewno nie można jej nazwać 
„czystą formalnością”. Przeko
nał się o tym między innymi 

Lidzbark Warmiński, który 
pomimo ugruntowanej po
zycji miasta nastawionego 
na kulturę i turystykę, został 
pozytywnie oceniony dopiero 
po złożeniu odwołania. 

 Cieszę się, że pozytywnie 
przeszliśmy proces recer
tyfikacji – mówi Burmistrz 
Gołdapi Tomasz Luto. – To 
dowód na wysoką jakość ży
cia i troski jaką poświęca sa
morząd zagadnieniom z  nią 
związanym. Członkostwo 
w Stowarzyszeniu Miast Cit
taslow to nie tylko prestiż 
i  możliwość nawiązywania 
nowych kontaktów i  pozna
wania dobrych praktyk. To 
również dostęp do środków 
z puli wydzielonej w ramach 
Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa 
WarmińskoMazurskiego.

BC

Jubileusz Koła 
Łowieckiego „Las”

W  roku 2018 mija 70 
rocznica założenia Koła 
Łowieckiego „Las” w  Goł
dapi. W kwietniu odbyły się 
uroczystości jubileuszowe. 
Wzięli w  nich udział m.in. 
Burmistrz Gołdapi Tomasz 
Luto i  jego zastępca Jacek 
Morzy wraz z  małżonkami. 
Wydarzenie rozpoczęło się 
od uroczystej mszy świętej 
w  kościele pw. św Leona 
i  Bonifacego, której prze
wodniczył ks. kanonik Cze
sław Król. W trakcie homilii 
ksiądz kanonik przypomniał 
postać św. Huberta, patro

na myśliwych oraz wskazy
wał na wyjątkowość służby 
pełnionej przez myśliwych, 
która wymaga nie tylko uko
chania Boga i ludzi, ale ob
jęcia miłością najmniejszych 
nawet zwierząt i najpospolit
szych roślin. Po mszy świę
tej odbył się bal myśliwski. 
Poprzedziła go ceremonia 
jubileuszowa. W  jej trakcie 
odznaczono myśliwych i sa
morządowców za zasługi 
dla łowiectwa. Uroczystość 
uświetnił występ zespołu 
Hubertus ze Sztumu. 

BC

Gmina Gołdap, jak przed 
rokiem, wspomaga usuwanie 
zalegającego na dachach 
azbestu. Wojewódzki Fundusz 
Ochrony Środowiska i Go-
spodarki Wodnej w Olsztynie 
przyznał dofinansowanie na 
realizację projektu utylizacji 
azbestu na terenie subregionu 
EGO, którego operatorem 
jest Związek Międzygminny 
„Gospodarka Komunalna”.

Na początku roku, na pod
stawie zgłoszeń zebranych 
w 9 gminach, zo stał przygo
towany wniosek obejmują

cy swym zasięgiem również 
Gminę Gołdap. Do Urzędu 
Miejskiego w Gołdapi wpły
nęło 41 aplikacji. 

W  połowie czerwca Bur
mistrz Gołdapi Tomasz Luto 
podpisał porozumienie prze
widujące kontynuację akcji. 
Zgodnie z jego zapisami z te
renu Gminy Gołdap zniknie 
10 tysięcy metrów kwadra
towych pokryć dachowych 
zawierających azbest. Ubie
głoroczne porozumienie ze 
Związkiem Międzygminnym 
„Gospodarka Komunalna” 

pozwoliło na usunięcie po
nad 14 tysięcy metrów kwa
dratowych. 

Tak jak przed rokiem, 50% 
kosz tów demontażu da
chów zawierających azbest 
pochodzić będzie z  dotacji 
WFOŚiGW.  Uzupełni ją 
wkład własny gminy w wy
sokości 48 150,76 zł, który 
dodatkowo pokryje koszty 
administracyjne. Właści
ciele budynków muszą je
dynie zapłacić za wykonanie 
nowego pokrycia dachowego. 
Pierwsze umowy zostały już 

podpisane. Prace związane 
z usuwaniem azbestu zapla
nowane są na lipiec i sierpień. 

BC

Ministerstwo Rodziny, 
Pracy i Polityki Społecznej 
wprowadziło nowoczesne 
udogodnienia do systemu 
zniżkowego Karta Dużej 
Rodziny. Z rabatów i innych 
udogodnień mogą korzystać 
rodziny z przynajmniej trójką 
dzieci. Od niedawna uprawnia 
do tego nie tylko plastikowy 
dokument, ale i elektroniczna 
aplikacja na smartfony.

Dzięki aplikacji można 
w pamięci smartfona obsługi
wać wszystkie karty, którymi 
dysponuje rodzina. Ułatwi to 
korzystanie z oferty kultural
nej, rekreacyjnej i transporto
wej dostępnej na terenie całe
go kraju. Dane z plastikowych 
kart, o których trzeba pamię

tać, można zmieścić w jednej 
aplikacji. 

To jednak nie wszystko. 
Dzięki aplikacji można 
znaleźć partnerów progra
mu Karta Dużej Rodziny 
w  najbliższym otoczeniu, 
a nawet tworzyć własne li
sty „ulubionych” sklepów 
i  usługodawców. Aplikacja 
umożliwia przekazywanie 
informacji członkom rodzin 
wielodzietnych o aktualnych 
zniżkach i  nowych partne
rach. Elektroniczny system 
będzie też przypominał 
o konieczności dopełnienia 
formalności urzędowych 
– np.  upływającym termi
nie wniosku o  przedłuże
nie świadczenia.

Aby uzyskać elektroniczny 
dostęp do Karty Dużej Ro
dziny należy złożyć wniosek 
w Ośrodku Pomocy Społecz
nej w Gołdapi lub na porta
lu Empatia prowadzonym 
przez Ministerstwo Rodzi
ny, Pracy i Polityki Społecz
nej. Należy pamiętać o wy
pełnieniu załącznika, gdzie 
należy podać numer tele
fonu komórkowego i  adres 
email członka rodziny, 
dla którego aktywowana 
jest elektroniczna forma 
karty. Trzeba też wskazać, 
kto będzie mógł korzystać 
z  karty tej osoby. Może to 
być posiadacz karty, a także  
rodzic, opiekun lub małżo
nek rodzica.

Instalacja aplikacji, którą 
można pobrać z serwisów App 
Store lub Google Play, jest in
tuicyjna, a jej instalacja prze
biega w sposób automatyczny. 
Do pierwszego zalogowania 
się niezbędne jest hasło, któ
re posiadacz otrzyma smsem 
po pozytywnym rozpatrzeniu 
wniosku o  aktywację karty. 
Nieuprawniony dostęp do 
karty zabezpiecza kod pin.

Na portalu Empatia można 
również złożyć wniosek o tra
dycyjną Kartę Dużej Rodzi
ny. Od 1 stycznia 2019 Karta 
Dużej Rodziny ma dożywot
nio przysługiwać również ro
dzicom, którzy kiedykolwiek 
posiadali troje dzieci. 

BC

Karta Dużej Rodziny w smartfonie

Zniknie kolejna partia azbestu

Aż 110 tys. złotych przeznaczy 
w tym roku Gmina Gołdap na 
walkę z barszczem Sosnow-
skiego. 45 tys. pochodzić bę-
dzie z dotacji przyznanej przez 
Wojewódzki Fundusz Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wod-
nej. Wkład własny wyniesie 
65 tys. Wydatki te pozwolą 
objąć działaniami obszar 
o powierzchni 36 hektarów. 
Niestety, ta niebezpieczna 
roślina występuje już nawet 
w pobliżu granic miasta.

Barszcz Sosnowskiego to 
chwast bardzo niebezpieczny 
dla ludzi, a zwłaszcza dzieci. 
Porośnięte barszczem połacie 
są szczególnie niebezpiecz ne 
w  okresie kwitnienia i  owo
cowania – wiosną i wczesnym 
latem. Toksyny uwalniane 
są do atmosfery i nawet po
średni kontakt może dopro
wadzić do poparzenia skóry 
lub porażenia górnych dróg 
oddechowych. Konsekwen

cją są ropne pę cherze, które 
sprawiają do tkliwy ból. 

Roślinę sprowadzono do 
Polski z Kaukazu pod koniec 
lat pięćdziesiątych ubiegłe
go wieku. Miała być tanią 
w  po zyskiwaniu i  odporną 
na trud ne warunki paszą dla 
bydła. Szybko zaprzestano jej 
uprawy, jednak zdolność do 
szybkiego rozmnażania i od
porność na wiele standardo
wych środków chemicznych 
sprawiają, że jest ona niezwy
kle trudna do wyplenienia. 
Standardowe środki chemicz
ne, a nawet ich mieszanki, nie 
dają 100% pewności usunię
cia zagrożenia.

Gmina Gołdap planuje 
zwalczać barszcz Sosnow
skiego metodą chemiczną, 
czyli opryskiem oraz inie
kcją. Iniekcja polega na 
wstrzykiwaniu środka che
micznego bezpośrednio do 
wnętrza rośliny i zastosowa

na zostanie w szczególnych 
przypadkach, np. w  zwal
czaniu skupisk barszczu 
przylegających do zabudo
wań mieszkalnych.

 Walka z  tą inwazyjną 
rośliną to proces długo
letni  zwraca uwagę Ani
ta Germianiuk, inspektor 
w  Wydziale Gospodarki 
Przestrzennej, Ochrony 
Środowiska i Nieruchomo
ści.  Będzie skuteczny tylko 
przy zaangażowaniu wszyst
kich stron, szczególnie właś
cicieli działek, na których 
występuje. Zachęcam do za
poznania się z podręcznikiem 
wydanym przez Generalną 
Dyrekcję Ochrony Środowi
ska pt. „Wytyczne dotyczące 
zwalczania barszczu Sos
nowskiego i  barszczu Man
tegazziego” dostępnym na 
stronie GDOŚ. Opracowanie 
to stanowi kompendium wie
dzy dla władz i obywateli jak 

rozpoznać barszcze, unikać 
poparzeń, jak ograniczać ich 
rozprzestrzenianie i bezpiecz
nie je zwalczać. Link do tej 
publikacji umieściliśmy na 
stronie www.goldap.pl

Działania zmierzające do 
wyeliminowania tej rośliny 
Gmina Gołdap podejmowała 
również w 2017 roku. Koszto
wały one 66 tysięcy zło tych. 
W  99% zapłacił za nie Wo
jewódzki Fundusz Ochro
ny Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Olsztynie. BC

Gmina Gołdap walczy  
z barszczem Sosnowskiego

Jubileusz rozpoczęła uroczysta msza święta
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Od 1 lipca 2018 roku segre-
gujemy na sześć frakcji. W 
związku z nowymi przepisami, 
które wymuszają na Gminie 
Gołdap wprowadzenie zasad 
segregacji odpadów, miesz-
kańcy gminy oraz przedsię-
biorcy powinni przygotować 
się do nowego systemu. 
Celem segregacji jest ochrona 
środowiska naturalnego oraz 
zwiększenie ilości surowców 
(plastik, papier, szkło, metale) 
kierowanych do odzysku. 
Więcej informacji znajdziecie 
Państwo w ulotce bądź na 
stronie goldap.pl.  

HARMONOGRAM ODBIORU 
ODPADÓW KOMUNALNYCH 
LIPIEC-GRUDZIEŃ: 

ODBIÓR ODPADÓW KOMU-
NALNYCH Z TERENU MIASTA
SEKTOR I
ZABUDOWA 1 i 2 RODZIN-
NA: ulice:  Boczna, Chopina, 
Cicha, Ełcka, Józefa Bema, 
Kajki, Marii Konopnickiej, 
Kombatantów, Konstytucji 3 
Maja, Kościuszki, Lwowska, 
Władysława Łokietka, Mała, 
Henryka Mereckiego, Olecka, 
Osiedle I, Osiedle II, Party-
zantów, Polna, Warszawska, 
Wileńska, Wojska Polskiego, 
Wysoka, Zielona, Źródlana, 
11 Listopada.
* Odbiór odpadów komunal-
nych zmieszanych:
03.07, 17.07, 31.07, 14.08, 
28.08, 11.09, 25.09, 16.10, 
30.10, 13.11, 27.11, 11.12, 
27.12.
* Odbiór odpadów komunal-
nych papier i szkło:
30.07, 24.08, 24.09, 22.10, 
19.11, 17.12.
* Odbiór odpadów komunal-
nych bio, metale i tworzy-
wa sztuczne:
23.07, 06.08, 20.08, 03.09, 
17.09, 01.10, 15.10, 29.10, 
12.11, 26.11, 10.12, 24.12.
* Odbiór popiołu palenisko-
wego:
18.07, 22.08, 19.09, 10.10, 
24.10, 14.11, 28.11, 12.12, 
28.12.
* Odbiór gabarytów i odpa-
dów problemowych:
07.09, 19.12.

SEKTOR II
ZABUDOWA 1 i 2 RODZIN-
NA: ulice: 1 Maja, 1 Maja 
- bloki, Akacjowa, Brzozowa, 
Bukowa, Cisowa, Gumbińska, 
Gumbińska-bloki, Jaworowa, 
Jeziorowa, Jodłowa, Leśna, 
Łączna, Pagórkowa, Plażowa, 
Sosnowa, Spacerowa, Spor-
towa, Stadionowa, Świerko-
wa, Ustronie, Wierzbowa, 
Wiosenna, Zatorowa.
* Odbiór odpadów komunal-
nych zmieszanych:
05.07, 19.07, 02.08, 16.08, 
30.08, 13.09, 27.09, 11.10, 
25.10, 08.11, 22.11, 06.12, 
20.12.

* Odbiór odpadów komunal-
nych papier i szkło:
30.07, 24.08, 24.09, 22.10, 
19.11, 17.12.
* Odbiór odpadów komunal-
nych bio, metale i tworzy-
wa sztuczne:
23.07, 06.08, 20.08, 03.09, 
17.09, 01.10, 15.10, 29.10, 
12.11, 26.11, 10.12, 24.12.
* Odbiór popiołu palenisko-
wego:
18.07, 22.08, 19.09, 
10.10, 24.10, 14.11, 
28.11, 12.12, 
28.12.
* Odbiór gaba-
rytów i odpa-
dów problemo-
wych:
07.09, 19.12.

SEKTOR III
ZABUDOWA 1 i 2 
RODZINNA: ulice: 
Armii Krajowej, 
Bagienna, Cmentar-
na, Cmentarna-bloki, 
Dolna, Górna, Jaćwie-
ska, Klonowa, Kolejowa, 
Kolejowa-bloki, Królewiecka, 
Krzywa, Lipowa, Malarska, 
Matejki, Mazurska, Stefana 
Mikołajczyka, Nad Jarem, 
Nadbrzeżna, Okrzei, Osiedle 
Emilii Plater, Paderewskiego, 
Plac Zwycięstwa, Podgórna, 
Popiełuszki, Przytorowa, 
Różana, Władysława Rey-
monta, Sikorskiego, Słonecz-
na, Spokojna, Suwalska, 
Suwalska-bloki, Topolowa, 
Warsztatowa, Wąska, Wolno-
ści, Żeromskiego.
* Odbiór odpadów komunal-
nych zmieszanych:
10.07, 24.07, 07.08, 21.08, 
04.09, 18.09, 09.10, 23.10, 
06.11, 20.11, 04.12, 18.12.
* Odbiór odpadów komunal-
nych papier i szkło :
30.07, 24.08, 24.09, 22.10, 
19.11, 17.12.
* Odbiór odpadów komunal-
nych bio, metale i tworzy-
wa sztuczne:
23.07, 06.08, 20.08, 03.09, 
17.09, 01.10, 15.10, 29.10, 
12.11, 26.11, 10.12, 24.12.
* Odbiór popiołu palenisko-
wego:
18.07, 22.08, 19.09, 10.10, 
24.10, 14.11, 28.11, 12.12, 
28.12.
* Odbiór gabarytów i odpa-
dów problemowych:
07.09, 19.12.

SEKTOR IV
BUDYNKI WIELORODZINNE: 
ulice: 11 Listopada, Armii 
Krajowej, Bagienna, Chopina, 
Dolna, Emilii Plater, Górna, 
Jaćwieska, Kościuszki, Królewie-
cka, Krzywa, Lipowa, Lwowska, 
Malarska, Matejki, Mazurska, 
Mickiewicza, Nadbrzeżna, 
Okrzei, Osiedle Emilii Plater, 
Osiedle Młodych, Paderew-
skiego, Partyzantów, Plac 
Zwycięstwa, Podgórna, Księdza 

Popiełuszki, Przytorowa, Sło-
neczna, Szkolna, Tatyzy, War-
szawska, Warsztatowa, Wąska, 
Wileńska, Wojska Polskiego, 
Wolności, Żeromskiego.
* Odbiór odpadów komunal-
nych zmieszanych:
- poniedziałki, środy i piątki 

(oprócz dni świątecznych)
* Odbiór odpadów komunal-
nych papier i szkło:
20.07, 10.08, 31.08, 21.09, 
12.10, 02.11, 22.11, 13.12.
* Odbiór odpadów komunal-
nych bio, metale i tworzy-
wa sztuczne:
23.07, 06.08, 20.08, 03.09, 
17.09, 01.10, 15.10, 29.10, 
12.11, 26.11, 10.12, 24.12 
* Odbiór popiołu palenisko-
wego:
13.07, 22.08, 06.09, 11.10, 
25.10, 09.11, 23.11, 07.12, 
20.12.
* Odbiór gabarytów i odpa-
dów problemowych:
27.07, 24.08, 24.09, 26.10, 
21.11, 14.12.

ODBIÓR ODPADÓW KOMU-
NALNYCH Z TERENU GMINY

SEKTOR I
Bronisze, Botkuny, Czar-
nówko, Galwiecie, Jurkiszki, 
Kołkowo.
* Odbiór odpadów komunal-
nych zmieszanych:
13.07, 27.07, 10.08, 24.08, 
07.09, 21.09, 05.10, 19.10, 
02.11, 16.11, 30.11, 14.12, 
28.12.
* Odbiór odpadów komunal-
nych papier i szkło:
30.07, 27.08, 24.09, 22.10, 
19.11, 17.12.
* Odbiór odpadów komunal-
nych bio, metale i tworzy-
wa sztuczne:
23.07, 06.08, 20.08, 03.09, 
17.09, 01.10, 15.10, 29.10, 
12.11, 26.11, 10.12, 24.12.
* Odbiór popiołu palenisko-
wego:
25.07, 22.08, 26.09, 17.10, 

31.10, 14.11, 28.11, 12.12, 
31.12.
* Odbiór gabarytów i odpa-
dów problemowych:
19.09, 19.12.

SEKTOR II
Babki, Bitkowo, Górne, 
Kolniszki, Kozaki, Regiele, 
Żelazki.
* Odbiór odpadów komunal-

nych zmieszanych:
12.07, 26.07, 09.08, 

23.08, 06.09, 20.09, 
04.10, 18.10, 31.10, 

15.11, 29.11, 
13.12, 27.12.
* Odbiór odpadów 
komunalnych 
papier i szkło: 
30.07, 27.08, 
24.09, 22.10, 
19.11, 17.12.
* Odbiór odpadów 

komunalnych bio, 
metale i tworzy-

wa sztuczne:
23.07, 06.08, 20.08, 

03.09, 17.09, 01.10, 
15.10, 29.10, 12.11, 26.11, 

10.12, 24.12.
* Odbiór popiołu palenisko-
wego:
25.07, 22.08, 26.09, 17.10, 
31.10, 14.11, 28.11, 12.12, 
31.12.
* Odbiór gabarytów i odpa-
dów problemowych:
19.09, 19.12.

SEKTOR III
Jabramowo, Jabłońskie, Koni-
kowo, Kośmidry, Niedrzwica, 
Piękne Łąki, Rostek, 
* Odbiór odpadów komunal-
nych zmieszanych:
05.07, 19.07, 02.08, 16.08, 
30.08, 13.09, 27.09, 11.10, 
25.10, 08.11, 22.11, 06.12, 
20.12.
* Odbiór odpadów komunal-
nych papier i szkło:
02.07, 30.07, 27.08, 24.09, 
22.10, 19.11, 17.12.
* Odbiór odpadów komunal-
nych bio, metale i tworzy-
wa sztuczne:
09.07, 23.07, 06.08, 20.08, 
03.09, 17.09, 01.10, 15.10, 
29.10, 12.11, 26.11, 10.12, 
24.12.
* Odbiór popiołu palenisko-
wego:
25.07, 22.08, 26.09, 17.10, 
31.10, 14.11, 28.11, 12.12, 
31.12.
* Odbiór gabarytów i odpa-
dów problemowych:
19.09, 19.12.   
   
SEKTOR IV
Dzięgiele, Janowo, Kamionki, 
Marcinowo, Nasuty, Pietra-
sze, Pogorzel, Suczki, Wilkasy, 
Wronki Wielkie, Wrotkowo, 
Zatyki
* Odbiór odpadów komunal-
nych zmieszanych:
03.07, 17.07, 31.07, 14.08, 28.08, 
11.09, 25.09, 09.10, 23.10, 
06.11, 20.11, 04.12, 18.12.

* Odbiór odpadów komunal-
nych papier i szkło:
30.07, 27.08, 24.09, 22.10, 
19.11, 17.12.
* Odbiór odpadów komunal-
nych bio, metale i tworzy-
wa sztuczne:
23.07, 06.08, 20.08, 03.09, 
17.09, 01.10, 15.10, 29.10, 
12.11, 26.11, 10.12, 24.12.
* Odbiór popiołu palenisko-
wego:
25.07, 22.08, 26.09, 17.10, 
31.10, 14.11, 28.11, 12.12, 
31.12.
* Odbiór gabarytów i odpa-
dów problemowych:
19.09, 19.12.

SEKTOR V
Dunajek, Dunajek Mały, 
Dunajek Osada L., Gieraliszki, 
Grabowo, Jeziorki Wielkie, 
Kowalki, Osowo, Rudzie, 
Siedlisko.
* Odbiór odpadów komunal-
nych zmieszanych:
06.07, 20.07, 03.08, 17.08, 
31.08, 14.09, 28.09, 12.10, 
26.10, 09.11, 23.11, 07.12, 
21.12.
* Odbiór odpadów komunal-
nych papier i szkło:
02.07, 30.07, 27.08, 24.09, 
22.10, 19.11, 17.12.
* Odbiór odpadów komunal-
nych bio, metale i tworzy-
wa sztuczne:
09.07, 23.07, 06.08, 20.08, 
03.09, 17.09, 01.10, 15.10, 
29.10, 12.11, 26.11, 10.12, 
24.12.
* Odbiór popiołu palenisko-
wego:
25.07, 22.08, 26.09, 17.10, 
31.10, 14.11, 28.11, 12.12, 
31.12.
* Odbiór gabarytów i odpa-
dów problemowych:
19.09, 19.12.

SEKTOR VI
Boćwinka, Boćwiński Młyn, 
Dąbie, Główka, Jeziorki Małe, 
Kalniszki, Nowa Boćwinka, 
Okrasin, Rożyńsk Mały, Ro-
żyńsk Wielki.
* Odbiór odpadów komunal-
nych zmieszanych:
06.07, 20.07, 03.08, 17.08, 
31.08, 14.09, 28.09, 12.10, 
26.10, 09.11, 23.11, 07.12, 
21.12.
* Odbiór odpadów komunal-
nych papier i szkło:
30.07, 27.08, 24.09, 22.10, 
19.11, 17.12.
* Odbiór odpadów komunal-
nych bio, metale i tworzy-
wa sztuczne:
23.07, 06.08, 20.08, 03.09, 
17.09, 01.10, 15.10, 29.10, 
12.11, 26.11, 10.12, 24.12.
* Odbiór popiołu palenisko-
wego:
25.07, 22.08, 26.09, 17.10, 
31.10, 14.11, 28.11, 12.12, 
31.12.
* Odbiór gabarytów i odpa-
dów problemowych:
19.09, 19.12.

SEKTOR VII
Bałupiany, Barkowo, Grygie-
liszki, Janki, Jany, Juchnajcie, 
Łobody, Mażucie, Osieki, 
Pietraszki, Skocze, Sokoły, 
Somaniny, Użbale Wiłkajcie, 
Włosty.
* Odbiór odpadów komunal-
nych zmieszanych:
10.07, 24.07, 07.08, 21.08, 
04.09, 18.09, 02.10, 16.10, 
30.10, 13.11, 27.11, 11.12, 
27.12.
* Odbiór odpadów komunal-
nych papier i szkło:     
02.07, 30.07, 27.08, 24.09, 
22.10, 19.11, 17.12.
* Odbiór odpadów komunal-
nych bio, metale i tworzywa 
sztuczne :
23.07, 06.08, 20.08, 03.09, 
17.09, 01.10, 15.10, 29.10, 
12.11, 26.11, 10.12, 24.12.
* Odbiór popiołu palenisko-
wego:
25.07, 22.08, 26.09, 17.10, 
31.10, 14.11, 28.11, 12.12, 
31.12.
* Odbiór gabarytów i odpa-
dów problemowych:
19.09, 19.12.

SEKTOR IX 
bloki/wspólnoty na tere-
nie gminy.
Babki, Boćwinka, Bot-
kuny, Bronisze, Dąbie, 
Dzięgiele,Galwiecie, 
Główka, Grabowo, Jabra-
mowo, Jeziorki Wielkie, 
Juchnajcie,Jurkiszki, Kośmi-
dry, Kowalki, Kozaki, Mażu-
cie, Niedrzwica, Pietraszki, 
Pogorzel, Rostek, Rożyńsk 
Mały, Rudzie, Siedlisko, Sko-
cze, Wilkasy, Wronki Wielkie, 
Zatyki, Żelazki.
* Odbiór odpadów komunal-
nych zmieszanych:
- poniedziałki, środy i piątki 
(oprócz dni świątecznych)                                                              
* Odbiór odpadów komunal-
nych papier i szkło:
20.07, 10.08, 31.08, 21.09, 
12.10, 02.11, 22.11, 13.12.
* Odbiór odpadów komunal-
nych bio, metale i tworzywa 
sztuczne :
23.07, 06.08, 20.08, 03.09, 
17.09, 01.10, 15.10, 29.10, 
12.11, 26.11, 10.12, 24.12.
* Odbiór popiołu palenisko-
wego:
11.07, 08.08, 29.08, 12.09, 
10.10, 24.10, 07.11, 21.11, 
12.12, 31.12.
* Odbiór gabarytów i odpa-
dów problemowych:
25.07, 30.08, 26.09, 25.10, 
28.11, 19.12.

UWAGA
O posiadaniu odpadów gaba-
rytów i odpadów problemo-
wych prosimy poinformować 
osobiście lub telefonicznie 
Wydział Infrastruktury i 
Inwestycji Komunalnych UM 
w Gołdapi (87-615-60-45) lub 
firmę odbierającą odpady ko-
munalne.

Nowy harmonogram odbioru odpadów
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Bez systematyczności  
nie będzie efektów 

Zachęcamy do aktywnych 
weekendów 

W szkołach podstawowych 
Gminy Gołdap na przełomie 
roku 2017/2018 zostały prze
prowadzone badania uczniów 
pod kątem wad postawy. Do 
badań wytypowano ponad 
1600 osób. Z przeprowadzo
nej diagnostyki wynika, że 
ok. 40 procent dzieci posiada 
nieprawidłowości rozwojowe 
postawy kręgosłupa wymaga
jące ćwiczeń, a nawet leczenia 
w  poradni specjalistycznej. 
Do najczęściej występują
cych wad u zdiagnozowanych 
dzieci należały m.in. boczne 
skrzywienie kręgosłupa, ple
cy okrągłe, plecy wklęsłe, 
odstające łopatki, koślawość 
kolan i  stóp, czy płaskosto
pie. Pozytywne jest to, że ok. 
90 procent wykrytych wad, 
po odpowiednim leczeniu 
i  gimnastyce korekcyjnej 
może zostać zniwelowana. 
Bezpłatne zajęcia korekcyj
ne już trwają i  zakończą się 
pod koniec roku kalenda
rzowego. Prowadzący zajęcia 
korekcyjne w Szkole Podsta
wowej w Galwieciach i Szkole 
Podstawowej nr 3, Mateusz 
Dyniszuk zwraca uwagę na 
bardzo istotną sprawę – sy
stematyczność. 

 Na zajęciach w szkole ćwi
czymy, ale to nie wystarczy 
  mówi Mateusz Dyniszuk.  
Uważam, że bardzo dużą rolę 
odgrywają rodzice, którzy po

winni pomagać dzieciom wy
konywać ćwiczenia w domu. 
Przekazałem rodzicom in
strukcje z ćwiczeniami jakie 
dzieci powinny wykonywać 
w domu. Efekty będą widocz
ne, jeśli będziemy ćwiczyć 
z dzieckiem około piętnaście 
dwadzieścia minut dziennie. 
Uważam, że w  osiągnięciu 
pełnego zdrowia najważniej
sza jest systematyczność.

Warto zaznaczyć, że to 
głównie w  rodzicach tkwi 
czuwanie nad prawidłową po
stawą ich dziecka. Zwracajmy 
uwagę dziecku kiedy siedzi na 
jednej nodze, kiedy się garbi, 
zadbajmy o prawidłowy ma

terac do spania. Od wieku 
szkolnego należy dbać, by 
dziecko nosiło plecak równo 
na dwóch ramionach. Dzie
ci wiele czasu spędzają przy 
biurkach. Zwracajmy im uwa
gę, by prawidłowo przy nich 
siedziały, na krzesłach dosto
sowanych do wzrostu dziecka 
i wysokości stołu. 

Zajęcia z  gimnastyki ko
rekcyjnej są zrealizowane 
w  ramach projektu ,,Parki 
przyjaźni 2” prowadzonego 
przez Gminę Gołdap w part
nerstwie z Administracją Re
jonu Sakiai w ramach Progra
mu Współpracy INTERREG 
VA Litwa – Polska. AT 

Chcesz rozpocząć przygodę 
ze sportem a  nie wiesz jak 
się do tego zabrać? Urząd 
Miejski w Gołdapi w ramach 
projektu „Parki Przyjaźni 
2” organizuje zajęcia rek
reacyjnosportowe, które 
odbywają się w każdy week
end. Miejscem spotkań są 
okolice Mazurskich Tężni 
Solankowych. Zajęcia pro
wadzone są w bardzo ciekawy 
sposób i  są dostosowane do 
możliwości każdego uczest
nika. Najczęstszą formą zajęć 
są wycieczki rowerowe. Wielu 
z mieszkańców nie ma pojęcia 
jak pięknie wygląda Las Ku
miecie i  Puszcza Romincka 
„od środka”. Dzięki udziałowi 
w  zajęciach możemy się 
o  tym przekonać. Zajęcia to 
również poznawanie cieka

wych ludzi, których mijamy 
codziennie na ulicy. Jednym 
z  nich jest hodowca psów 
rasy alaskan malamut   
Krzysztof Domański. Pan 
Krzysztof na co dzień szkoli 
psy, prowadzi także zajęcia 
edukacyjne z udziałem psów 
oraz dogoterapię. Uprawianie 
sportu z psem to jeden z najlep
szych pomysłów na spędzanie 
czasu z  czworonożnym przy
jacielem. Nie tylko daje 
dużo satysfakcji i radości, ale 
także pozwala zadbać o  zd
rowie i  kondycję zwierzaka 
i  własną. Na zajęcia, które 
odbyły się 16 czerwca pan 
Krzysztof przybył z  dwoma 
swoimi pupilami Tangiem 
i  Florą. Warto dodać, że 
Tango to wyjątkowy pies, bo 
jest jednym z czterech białych 

alaskan malamutów w Polsce! 
Uczestnicy spotkania poznali 
wiele ciekawostek na temat 
rasy alaskan malamut. 

23 czerwca odbyło się spot
kanie z Damianem Szfranem 
i jego Husarią.  

Spotkania odbywają się 
w każdy weekend. Informacje 
na ten temat zamieszczane są 
na stronie goldap.pl i na FB. 
Dzieci mogą uczestniczyć 
w  spotkaniu jedynie pod 
ciągłą opieką osoby dorosłej.

Więcej szczegółów pod nr 
telefonu: 87 615 60 48. AT

Tysiące Gołdapian i  tury
stów spotkało się w niedzie
lę, 27 maja przy Promenadzie 
Zdrojowej, by móc uczestni
czyć w  interdyscyplinarnej, 
transgranicznej imprezie, 
promującej zdrowy styl życia. 
Wydarzenie rozpoczął Bieg 
Zdrojowy, który przyciągnął 
kilkuset uczestników w  róż
nym wieku. Każdy uczestnik 
biegu otrzymał pamiątkowy 
dyplom oraz medal. 

Formuła tegorocznego fe
stiwalu opierała się na stre
fach tematycznych, w których 
każdy mógł znaleźć dla siebie 
ciekawe informacje, doty 
czące zdrowego trybu życia. 

Wielbiciele sztuki kulinarnej 
mogli uczestniczyć w warszta
tach gotowania z Tomaszem 
Jakubiakiem – promotorem 
zdrowego odżywiania oraz 
polskiej kuchni z jej produk
tami regionalnymi. Strefa 
zdrowia i relaksu obejmowa
ła spotkania  ze specjalistami 
(m.in. dietetykiem psycholo
giem, fizjoterapeutą), bezpłat
ne zabiegi miejscowe z kriote
rapii, warsztaty FIT DANCE 
oraz ćwiczenia relaksacyjne.  

W Pijalni Zdrojowej zagoś
ciło kino festiwalowe z poka
zem filmów o tematyce eko
logicznej.

Nie zapomniano również 

o  najmłodszych uczestni
kach imprezy, którzy mogli 
skorzystać ze specjalnie dla 
nich przygotowanych atrak
cji. Dzieci przygotowywały 
kostiumy i  odgrywały role 
w  bajkach. Poznały tajniki 
sztuki cyrkowej, spróbowały 
swoich sił w tańcu poi, żon
glerce oraz sztuczkach z chu
stami i talerzami kuglarskimi.

Chwilę później grupa Ro

werowa Gołdap zaprosiła 
do wspólnej przejażdżki ro
werowej po podgołdapskim 
terenie. Trasa liczyła około 
20 kilometrów  w  kierunku 
wschodnim Gminy Gołdap. 
Uczestniczyli w niej członko
wie i  sympatycy klubu oraz 
goście z Litwy. Trasa przejaz
du obejmowała m.in.  mosty 
w Botkunach, a także pomnik 
przyrody w Galwieciach.  

Obok sceny swoje wyroby, 
na specjalnie przygotowanych 
stoiskach, prezentowali lokal
ni twórcy i wytwórcy. Można 
było tam nabyć wyroby ręko
dzielnicze, chleby, miody.

Występom, konkursom, 
warsztatom towarzyszyła 
piękna pogoda. Trwała ona 
do godzin wieczornych, kiedy 
na scenę weszła grupa Varius 
Manx z  Kasią Stankiewicz. 

Rytmy dobrze znanych prze
bojów porwały najwytrwal
szych uczestników festiwalu 
do tańca. 

Impreza odbyła się dzięki 
dofinansowaniu pozyskane
mu przez partnerskie mia
sta  Gołdap i Sakiai w ramach  
projektu „Parki przyjaźni 2”, 
dofinansowanego z  Progra
mu Współpracy INTER
REG  VA LitwaPolska.  SG

Krzysztof Domański opowiedział o aktywnych formach spędzania czasu ze swoim pupilem

Zajęcia korekcyjne potrwają do końca roku kalendarzowego

Znów było coś dla duszy i ciała
Fani szeroko pojętego zdrowego 
trybu życia nie mogą narzekać na brak 
wydarzeń dedykowanych ich pasjom.  
Do tego grona możemy zaliczyć 
gołdapski Festiwal Zdrowia, który w 
tym roku odbył się pod nazwą „Gołdap 
Festival. Na zdrowie kultura”. 

W trakcie trwania festiwalu przez tężnie przewinęło się tysiące 
Gołdapian i turystów 

Znany kucharz Tomasz Jakubiak przekazał kilka wskazówek na temat 
zdrowego odżywiania 

2 091 328,38 zł

2 091 328,38 zł
2 091 328,38 zł
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Tak się bawiliśmy w Strefie Kibica 
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Kalendarz 
Imprez

Pierwsza wzmianka o  me
czu z  udziałem piłkarskiej 
drużyny Gwardia Gołdap 
znalazła się w  publikacji 
Franciszka Pietrołaja „56 
lat oleckiego sportu”. Au
tor pisał tak: „Pierwszy 
historyczny mecz rozegra
no w  piękną, słoneczną  
niedzielę 16 czerwca 1946 
roku między drużynami 
Gwardii Olecko i  Gwardii 
Gołdap, drużynie opartej 
na żołnierzach gołdapskiej 

jednostki wojskowej. Był 
to początek piłki nożnej 
na tych ziemiach. Mecz 
wzbudził wielkie zaintereso
wanie mieszkańców, którzy 
wypełnili cały stadion. Dwa 
lata później na piłkarskiej 
mapie Polski pojawiła się 
Rominta Gołdap. W  tym 
roku świętujemy 70lecie 
najstarszego gołdapskiego 
klubu sportowego.

W  dniach 1314 lipca na 
płytach piłkarskich Miej

skiego Stadionu Ośrodka 
Sportu i Rekreacji w Gołdapi 
odbędzie się wiele me
czów piłki nożnej grup 
dziecięcych i młodzieżowych 
oraz drużyny seniorów. 
Wszystko to w ramach 70le
cia powstania Miejskiego 
Klubu Sportowego Rominta 
Gołdap. W turniejach zagra 
około 20 drużyn z  Polski, 
Rosji i  Litwy. Przy okazji 
rozgrywek będą prowa
dzone animacje dla dzieci 

i młodzieży, różnego rodzaju 
konkursy, dmuchane zabaw
ki. W trakcie wydarzenia fun
dacja DKMS wraz z Centrum 
Wolontariatu Przy Stowar
zyszeniu Partnerstwo Sztuk 
i  Wolontariusze 18+ będą 
rejestrować potencjalnych 
dawców szpiku. Serdecznie 
zapraszamy! Obchody będą 
stanowić jedną z  atrakcji 
Dni Gołdapi. Patronat nad 
imprezą objął Burmistrz 
Gołdapi Tomasz Luto. ZK

Piłka nożna wczoraj i dziś…

Sezon 2017/2018 w wykonaniu Miejskiego Klubu Sportowego „Rominta” Gołdap 
relacjonuje sekretarz klubu i aktywny zawodnik Zbyszek Konobrocki. Drużyna 
seniorów gołdapskiego klubu brała udział w rozgrywkach  IV Ligi Piłki Nożnej. 
Jej wynik to szóste miejsce osiągnięte dzięki 13 zwycięstwom i 6 remisom w 30 
rozegranych spotkaniach.

Fascynaci nie zawiedli

Celem na sezon 2017/2018 
oczywiście było utrzymanie 
w lidze. Po „trzęsieniu ziemi”, 
które przeszło przez Klub 
w lipcu i sierpniu 2017, to właś
nie Michał Mościński podjął 
się tego trudnego zadania 
jakim jest prowadzenie cał
kowicie nowej drużyny. Chęć 
powrotu do Rominty i repre
zentowanie Gołdapi w  roz
grywkach IV ligi wyraziła 
spora grupa fascynatów piłki 
nożnej z Gołdapi. Zawodnicy 
ci już wcześniej reprezentowali 
Romintę Gołdap w rozgryw
kach, jednak z wielu przyczyn 
zmuszeni byli zrezygnować. 
Kiedy przyszedł czas, w  któ
rym Rominta potrzebowała 
wsparcianie zawiedli. 

Zaskoczeniem nie tylko dla 
kibiców z Gołdapi, ale i woje
wództwa warmińskomazur
skiego, były wyniki Rominty 
w rundzie jesiennej… 10 zwy
cięstw, 2 remisy i  tylko 3 po
rażki (31 strzelonych bramek, 
16 straconych). Po rundzie 
jesiennej ekipa prowadzona 
przez Michała Mościńskie
go zajmowała drugą pozycję 
w tabeli.                                                                       

Po krótkim, zimowym od
poczynku przyszedł czas na 
wznowienie treningów i przy
gotowania do rundy wiosen
nej. Kwestia awansu raczej była 
rozstrzygnięta. Tylko katastro
fa mogła zagrozić faworytowi, 
czyli drużynie „Znicz” Biała Pi
ska. Runda rewanżowa zwykle 
jest trudniejsza. Drużyny szu
kają wzmocnień i  od pierw
szych spotkań trwa zażarta wal
ka o utrzymanie. Duży wpływ 
na grę drużyny mają kontuzje 
i pauzy za żółte kartki.

To co najgorsze przytrafiło 
się Romincie. Podczas przygo
towań ze składu wypadli Mi

chał Mościński, który doznał 
złamania kości nadgarstka, 
Szymon Tylenda oraz Ma
teusz Dyniszuk, który zmagał 
się z  ciężką kontuzją ścięgna 
Achillesa. Było ciężko, klub 
notował kolejne porażki. 
Punkty zaczęły „łapać” drużyny 
z dolnej części tabeli i Gołdap 
została wciągnięta w wir walki 

o utrzymanie się w IV lidze.
Na szczęście co złe kiedyś 

się kończy i przychodzą lepsze 
dni. Skład się ustabilizował, 
drużyna zaczęła wygrywać, 
a  założony cel został osiąg
nięty. 2 czerwca, dzięki zwy
cięstwie nad Tęczą Biskupiec 
Rominta definitywnie opuś
ciła strefę drużyn zagrożo

nych spadkiem. W kolejnych 
meczach walczyła nawet 
o podium, ale te okazało się 
być poza jej zasięgiem. Za
wodnicy zasłużyli na waka
cyjny odpoczynek. Działacze 
przygotowują się do 70lecia 
istnienia klubu, które będzie 
wielkim piłkarskim świętem. 
ZK

Rominta zakończyła sezon na szóstym miejscu 

SKŁAD ROMINTY
1. Kamil Wołos – Gołdap
2. Adam Kotula – Gołdap
3. Mateusz Dyniszuk – Gołdap
4. Radosław Gulbierz – Kowale Ol.
5. Tomasz Kamiński – Gołdap
6. Zbigniew Konobrocki – Gołdap
7. Mateusz Kułak – Gołdap
8. Tomasz Makowski – Gołdap
9. Michał Mościński – Gołdap
10. Dawid Paszkowski – Kowale Ol.
11. Konrad Piwko – Ełk
12. Damian Ołów – Gołdap
13. Łukasz Romanowski – Gołdap

14. Krystian Wróbel – Gołdap
15. Gabriel Bukowski – Gołdap
16. Łukasz Dajewski – Gołdap
17. Krzysztof Żukowski – Gołdap
18. Grzegorz Orłowski – Gołdap
19. Mateusz Saładonis – Gołdap
20. Łukasz Grzenda – Gołdap
21. Bartek Rynkowski – Gołdap
22. Kamil Pawlukanis – Gołdap
23. Paweł Proniewicki – Gołdap
24. Szymon Tylenda – Gołdap
25. Marek Murawski – Gołdap
26. Mateusz Litwiński – Gołdap
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Ludzie z żelaza 
Triathlon to dyscyplina 

sportowa, która składa się 
z pływania, jazdy na rowerze 
i biegu. Wymaga ona żelaznej 
kondycji i  siły woli, a  także 
wszechstronności. Czas jest 
liczony od startu, aż do prze
kroczenia linii mety, łącznie 
z przebieraniem się pomiędzy 
kolejnymi konkurencjami. 12 
sierpnia w okolicach Mazur
skich Tężni Solankowych ro
zegrany zostanie szósty etap 
prestiżowego cyklu Garmin 
Iron Triathlon. Imprezę 
organizują Urząd Miejski 
w  Gołdapi, Ośrodek Sportu 
i  Rekreacji w  Gołdapi oraz  
LABOSPORT Polska.

Strefa zmian, jak i biuro za
wodów, ulokowane zostaną 
w bezpośrednim sąsiedztwie 
tężni, by zapewnić komfort 
zarówno startującym jak 
i  kibicom. Pierwszy etap to 
zależny od kategorii dystans 
do przepłynięcia w  Jeziorze 
Gołdap. 

Trasę rowerową zaplano
wano wzdłuż południowego 
krańca Puszczy Rominckiej 
w  kierunku miejscowości 
Pluszkiejmy. Ruch drogowy 
na czas zawodów zostanie 
całkowicie zamknięty. Za
wodnicy są jednak zobowią
zani do stosowania jego zasad 
oraz jazdy w kaskach. 

Etap biegowy zostanie po
prowadzony ścieżkami jedy
nego mazurskiego uzdrowi
ska. Uczestnicy gołdapskich 
imprez biegowych znają tę 
długą na 5,275 km trasę bar

dzo dobrze. Podobna pętla 
stanowiła arenę zmagań np.  
w trakcie Festiwalu Zdrowia. 

Po raz pierwszy odbędzie 
się w Gołdapi tzw. „Połówka 
Iron Mana” (1/2 IM), czyli 
1,9 km do przepłynięcia, 90 
km jazdy na rowerze i 21,1 km 
biegu. W planie jest również 
ciesząca się dużą popularnoś
cią „ćwiartka” – 1/4 IM (0,95 
km – 45 km – 10,55 km) oraz 
mniej wymagająca 1/8 IM 
(0,475 km – 22,5 km – 5,275 
km). 

Organizatorzy zachęcają 
również to startu w sztafecie, 
w której jedna osoba płynie, 
druga jedzie na rowerze, 
a trzecia biegnie. Do rywali
zacji zapraszamy najmłod
szych w zwodach biegowych 
Garmin Kids na dystansach: 
200 m (17 lat), 500 m (811 
lat) oraz 1000 m (1215 lat). 
Regulamin przewiduje limi
ty uczestników. Internetowe 
zapisy zostaną zamknięte 
w dzień imprezy.

BC

Międzynarodowy 
Maraton Zumby 

W  połowie kwietnia hala 
gołdapskiego Ośrodka Sportu 
i Rekreacji stała się areną dla 
Międzynarodowego Marato
nu Zumby. Taneczne show 
poprowadzili pełni pozytyw
nej energii instruktorzy z Pol
ski, Rosji, Turcji i Dominika
ny. Pierwszego dnia, przez 
ponad 3 godziny, kilkadziesiąt 
uczestniczek z  całego regio
nu dawało z siebie wszystko 
i  wylewało siódme poty, by 
dotrzymać kroku szalejącym 
na scenie prowadzącym. 

Jak wyjaśniają organizato
rzy imprezy zumba opiera się 
o dynamiczne zajęcia tanecz
noruchowe zainspirowane 
kulturą Ameryki Południo
wej. Jest to aktywność dla 
wszystkich bez względu na 
płeć, wiek, kondycję i umie
jętności sportowe. Pełne 
uczestnictwo w  trzygodzin
nym maratonie wymagało do
brej kondycji. Poza krótkimi 
przerwami na uzupełnienie 
płynów tempo imprezy było 
bardzo wysokie. Prowadzący 
i  prezentowane przez nich 
układy powiązane z rytmiczną 
muzyką zmieniały się bardzo 

szybko. Taniec i dobra zabawa 
nie znają barier językowych, 
więc kontakt prowadzących 
z  uczestnikami był bardzo 
dobry. 

Drugiego dnia imprezy od
były się warsztaty Strong By 
Zumba poprowadzone przez 
Natalię Bull z Rosji. Program 
ten ukierunkowany jest na in
tensywne rzeźbienie sylwetki 
poprzez łączenie ćwiczeń kar
dio o wysokiej częstotliwości 
z  ćwiczeniami siłowymi. To 
bardzo wymagająca technika, 
lecz daje niesamowite efekty.

Zarówno instruktorzy jak 
i  uczestniczki byli bardzo 
zadowoleni z  imprezy, która 
odbywała się pod patronatem 
Burmistrza Gołdapi Tomasza 
Luto.  BC

Taneczne show poprowadzi-
li pełni pozytywnej energii 
instruktorzy

Sukcesy zbudowane na 
solidnych fundamentach

Trenujący na co dzień 
siatkówkę w  UKS „Trójka” 
Gołdap w  roku szkolnym 
2017/2018 z  powodzeniem 
wzięli udział w  kilkunastu 
imprezach siatkarskich na 
terenie województwa. Wy
stępowali na parkietach hal 
w  Giżycku, Ełku, Węgorze
wie, Suwałkach, Szczytnie, 
Pasymiu, Kętrzynie, Piszu, 
Ostródzie, Olsztynie, Elblągu, 
Nowym Mieście Lubawskim 
i oczywiście Gołdapi. 

Szkołę Podstawową Nr 
3 w  Gołdapi oraz klub re
prezentowali: Piotr Górski, 
Oskar Stalewski, Dominik 
Warukiewicz, Alan Budziejko, 
Kamil Jabłoński, Tymoteusz 
Walc, Mateusz  Racibor, Mi
chał Ostrowski, Antoni Bura
czewski, Mieszko Makarski, 
Maciej Świętoń, Olaf Ryka
czewski, Aleksander Nyga, 
Maksymilian Janiuk, Adam 
Kryszkiewicz,  Piotr Dadura, 
Piotr Zadroga, Jeremi Wojtas, 
Szymon Wysocki, Paweł Jure
wicz, Jakub Czernicki, Niko
las Krynicki. W drużynie grali 
również: Maciej Wądołowski 
oraz Kajetan Kowalewski. 

Znaczący sukces młodzi 
chłopcy Szkoły Podstawo
wej nr 3 w Gołdapi odnieśli 
już 21 listopada w  Giżycku, 
wygrywając Finałowy Tur
niej Mistrzostw Wojewódz
twa Szkolnego Związku 
Sportowego o Puchar Orlika 
w  Minisiatkówce „Czwórek” 
Chłopców. 5 grudnia w Ełku 
reprezentacja szkoły wygrała 
Mistrzostwa Rejonu VI SZS 
w  Minisiatkówce „Czwórek, 
a  18 grudnia w Gołdapi wy
grała Mistrzostwa Rejonu VI 
SZS w Minisiatkówce „Trój

ek”. Również w  Gołdapi (7 
marca) wygrała Mistrzostwa 
Rejonu VI SZS w  Minisiat
kówce „Dwójek”. 17 grudnia 
w Kętrzynie podczas I Woje
wódzkiego Turnieju Elimina
cyjnego Kinder + Sport dru
żyna „Trójek” zajęła miejsce 
drugie, a drużyna „Czwórek” 
trzecie miejsce. 

Podobnie poszło zespołom 
podczas II Wojewódzkiego 
Turnieju Eliminacyjnego 
Kinder + Sport 2018 w  Gi
życku (11 lutego). W Półfina
le Województwa Szkolnego 
Związku Sportowego w Mini
siatkówce „Trójek” (13 lutego 
w Pasymiu) drużyna chłopców 
zajęła bardzo dobre drugie 
miejsce i awansowała do ści
słego finału województwa. 
W  Półfinale Województwa 
Szkolnego Związku Sportowe
go w Minisiatkówce „Dwójek” 
(16 kwietnia w Piszu) drużyna 
chłopców zajęła wysokie dru
gie miejsce i również awanso
wała do finału województwa. 
25 marca w  Ostródzie roz
grywany był III Wojewódzki 
Turniej Eliminacyjny Kinder 
+ Sport. Drużyna „Trójek” spi
sała się wyśmienicie, kończąc 
turniej na pierwszym miejscu. 
Z  powodu kontuzji jednego 
z  zawodników w  Ostródzie 
nie wystąpił gołdapski zespół 
„Czwórek”. Ostatni V Woje
wódzki Turniej Eliminacyj
ny Kinder + Sport odbył się 
6 maja w  Węgorzewie. Ko
lejny raz zawodnicy Szkoły 
Podstawowej nr 3 w Gołdapi 
zajęli czołowe lokaty. Zespół 
„Trójek” zajął miejsce drugie, 
a  drużyna „Czwórek” zajęła 
pierwsze miejsce. Oba zespoły 
awansowały do Finału  Woje

wódzkiego Ogólnopolskie
go Turnieju Mini Siatkówki 
Kinder + Sport 2018 który w 9 
czerwca odbył się w  Elblągu 
i spisały się tam wyśmienicie.

SP 3 W GRONIE 
NAJLEPSZYCH W POLSCE
W  Finale Wojewódzkim 

Ogólnopolskiego Turnieju 
Mini Siatkówki Kinder + 
Sport 2018 w sobotę, 9 czerw
ca zespół „Trójek” (Michał 
Ostrowski, Antoni Buraczew
ski, Mieszko Makarski oraz 
Maksymilian Janiuk) zajął 
miejsce drugie. Zespół „Czwó
rek” (Oskar Stalewski, Piotr 
Górski, Maciej Wądołowski, 
Dominik Wawrukiewicz) wy
walczył miejsce również dru
gie. Oba zespoły awansowały 
do XXIV Finału Krajowego, 
który w dniach 58 lipca od
będzie się w  Zabrzu. Tylko 
dwa najlepsze zespoły kwa
lifikowały się z województwa.

W ubiegłym roku w Zabrzu 
młodzi siatkarze z SP 3 w Goł
dapi w  gronie 32 topowych 
polskich zespołów zajęli wy
śmienite dwunaste miejsce 
w  rywalizacji „Dwójek” (Mi
chał Ostrowski, Antoni Bu
raczewski oraz Maksymilian 
Janiuk). Drużyna „Trójek” 
ze Szkoły Podstawowej nr 3 
w  Gołdapi z  klasą skończyła 
rok w  rozgrywkach Szkol
nego Związku Sportowego. 
W  piątek, 18 maja w  Giży
cku wywalczyli srebrny me
dal w  Finale Województwa 
WarmińskoMazurskiego 
Szkół Podstawowych w Mini
siatkówce „Trójek” chłopców. 
Bardzo dobry wynik odnoto
wali najmłodsi siatkarze z klas 
czwartych. W piątek, 25 maja 

w Nowym Mieście Lubawskim 
zajęli czwarte miejsce w Fina
le Województwa Warmińsko
Mazurskiego Szkół Podsta
wowych w  Minisiatkówce 
„Dwójek”. Uczniowie z „trójki” 
również rywalizują na piasku. 
W  poniedziałek, 4 czerwca 
w Giżycku zajęli drugie miej
sce w Półfinale Województwa 
WarmińskoMazurskiego 
w Siatkówce Plażowej i awan
sowali do finału województwa, 
który odbędzie się pod koniec 
roku szkolnego. 

Reprezentacja szkoły brała 
również udział w  turniejach 
towarzyskich. W  Suwałkach 
odbył się największy w woje
wództwie podlaskim Mikołaj
kowy Turniej Mini Siatkówki 
Chłopców o  Puchar Prezesa 
SUKSS Suwałki. W  trzech 
kategoriach wiekowych 
„dwójki” – klasa IV, „trójki” – 
klasa piąta i „czwórki” – klasa 
szósta, rywalizowało 57 dru
żyn. Łącznie 177 młodych 
siatkarzy z Suwałk, Białego
stoku, Gołdapi, Moniek, Gi
życka, Białowieży oraz Sejn. 
W  turnieju z  powodzeniem 
rywalizowało sześć zespołów 
z Gołdapi. 

W  Ełku rozegrano Turniej 
Minisiatkówki „Czwórek” 
i  „Trójek” Chłopców w  ra
mach Akademii Siatkarskich 
Ośrodków Szkolnych. Repre
zentacja Szkoły Podstawowej 
nr 3 w Gołdapi wygrała oba 
turnieje. Szkoła od trzech 
lat jest Akademią Siatkówki 
S.O.S. i  na naszym terenie 
buduje solidne fundamenty 
tej dyscypliny. Treningi i grę 
młodych siatkarzy wspiera 
Gmina Gołdap i  Burmistrz 
Gołdapi Tomasz Luto. 

Sukcesy młodych adeptów trenujących w klubie UKS „Trójka” przy Szkole Podstawowej 
nr 3 im. Tadeusza Kościuszki w Gołdapi relacjonuje trener Łukasz Tarasiewicz.

Klub UKS „Trójka” przy Szkole Podstawowej nr 3 ma na swoim koncie wiele sukcesów 


